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Protokół Nr XXV/2016 

 

z sesji Rady Powiatu w Myśliborzu odbytej  

w dniu 28 października 2016 roku i w dniu 3 listopada 2016 roku  

w Starostwie Powiatowym w Myśliborzu, przy ul. Północnej 15. 

 

Obrady w dniu 28 października rozpoczęły się o godz. 15
25

, a zakończyły o godz. 20
55

   

 

 

Ad. 1 

Przewodnicząca Rady Elżbieta Ligenza dokonała otwarcia XXV sesji Rady Powiatu                       

w Myśliborzu.  

Powitała radnych, Starostę Myśliborskiego, zaproszonych gości, mieszkańców 

Powiatu Myśliborskiego oraz wszystkich zaproszonych gości.  

 

Przewodnicząca Rady na podstawie listy obecności (załącznik Nr 1 do protokołu) 

stwierdził, że w obradach udział bierze 18 radnych, co upoważnia Radę do podejmowania 

prawomocnych uchwał.  

 

Podczas sesji nieobecny – Jarosław Ostry 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu – Elżbieta Ligenza 
poinformowała, że w dniu 12 września 2016 roku do Rady Powiatu wpłynęło pismo 

Niezależnych Związków Zawodowych Pracowników Ochrony Zdrowia przy DPS w 

Myśliborzu i w załączeniu przekazano list otwarty wraz z kopią podpisów pracowników w 

sprawie wysokości wynagrodzeń z prośbą o przekazanie tego stanowiska radnym. 

Poinformowała, że przedmiotowe pismo zostało przekazane radnym.  

 

Przewodnicząca Związków Zawodowych w DPS – Adriana Olejarz – Dolacińska 

poinformowała, że reprezentuje wszystkich pracowników DPS-u. List otwarty został 

skierowany do wszystkich radnych powiatu, ponieważ jako pracownicy oczekują 

indywidualnych odpowiedzi od radnych na zawarte w liście pytania. Zauważyła, że ponad 86 

osób w DPS w Myśliborzu zarabia 1850 zł brutto. Podwyżki należą się pracownikom, 

ponieważ wykonują ciężką pracę. Przy regulacji, która ma nastąpić 1 stycznia 2017 roku, 

wszyscy będą zarabiać 2000 zł brutto bez względu na jego wykształcenie. Zauważyła, że w 

ciągu ostatnich 2-3 miesięcy zaczęli odchodzić pracownicy z pracy. Szukają innej, lepszej 

pracy. Przekazała, że posiada informacje od pracowników, że wielu z nich szuka nadal pracy 

w innym miejscu. Na dzień dzisiejszy są wolne 2 etaty pielęgniarskie i ciężko jest znaleźć 

kogoś nowego na ich miejsce. Zapytała, kto będzie zajmował się mieszkańcami DPS-u kiedy 

pracownicy będą rezygnować z pracy w tej jednostce? Poinformowała, że w bieżącym roku 

pracownicy otrzymali dwie premie. Jedna wynosiła 10%, a druga 5%. Były tak niskie, 

ponieważ w wyniku utworzenia Centrum Usług Wspólnych środki finansowe w dużej mierze 

zostały przeznaczone na wypłacenie odpraw dla pracowników, których etaty zostały 

zlikwidowane. Zwróciła się z prośbą o zwiększenie wynagrodzeń pracownikom Domu 

Pomocy Społecznej w Myśliborzu zgodnie z wnioskiem.   

 

Pracownik Domu Pomocy Społecznej w Myśliborzu 

poinformowała, że pracuje w DPS-ie 33 lata na stanowisku opiekuna i zarabia 1 850 zł brutto. 

Emerytura przy tej kwocie wyniesie ok. 760 zł. Zauważyła, że wcześniej zarabiała więcej, ale 

były regulacje, które jej nie obejmowały.  
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Przewodnicząca Związków Zawodowych w DPS – Adriana Olejarz – Dolacińska 

Poinformowała, że dostała zaproszenie na posiedzenie  Zarządu, który odbędzie się 2 

listopada br. Ma nadzieję na konkretną decyzje. Pracownicy Domu Pomocy Społecznej w 

Myśliborzu również mają nadzieje, że ich wynagrodzenia w ciągu najbliższych lat będą 

wzrastać. Zwróciła się z prośbą, żeby w końcu doceniono pracę pracowników DPS-u.  

 

Radny Rady Powiatu – Arkadiusz Mazepa 

Poinformował, że to dzięki upublicznieniu przez niego listu otwartego z DPS-u radni mogli 

zobaczyć z czym się borykają pracownicy. Zauważył, że dawno na sesji nie było tak licznej 

publiki. Złożył wniosek w imieniu grupy radnych o zwiększenie planowanych kwot dla 

Szpitala w Dębnie Sp. z o. o. o 100 tys. zł; Szpitala w Barlinku Sp. z o. o. o 50 tyś zł; DPS o 

100 tyś zł pochodzących z rezerwy budżetowej budżetu Powiatu Myśliborskiego. (załącznik 

Nr 2 do protokołu). Zapytał, jakie są decyzje w sprawie podwyżek dla pracowników DPS-u, o 

których  była mowa na Zarządzie Powiatu w dn. 26 października 2016 r.? Jaki jest projekt 

budżetu? Zaproponował w imieniu grupy radnych, żeby zebrał się Zarząd i przegłosował 

proponowane zmiany jako swoją autopoprawkę do projektu uchwały, która jest w dzisiejszej 

sesji. Zauważył, że wniosek został podpisany również przez 3 członków Zarządu.  

 

Starosta Myśliborski – Danuta Patkowska 

poinformowała, że takie działania nie mają charakteru gospodarki planowej i rzetelnej, Wiele 

razy rozmawiała ze Związkami Zawodowymi w DPS, załogą DPS-u i popiera ich wniosek. 

Podwyżki dla pracowników Domu Pomocy Społecznej w Myśliborzu należą się gdyż 

podwyżek nie mięli od wielu lat. Zauważyła, że gdyby radny Arkadiusz Mazepa jako 

poprzedni Starosta podniósł pensje pracownikom DPS-u, to dzisiaj nie byłoby tego  

problemu. Poinformowała, że od miesiąca lipca Zarząd Powiatu proceduje projekty uchwał 

dot. zmiany budżetu na 2016 rok i wciąż nie udaje się ich przegłosować. Wniosek zgłoszony 

przez radnego Mazepę ma na celu, żeby uchwała w dalszym ciągu nie była procedowana. 

Dyrektor DPS w Myśliborzu wciąż czeka na środki finansowe, które są zabezpieczone w 

przedmiotwym projekcie uchwały na naprawę urządzeń, zakup pieca i  realizację programu 

ppoż. Projekt uchwały również zabezpiecza środki finansowe  przeznaczone na szpital 

powiatowy w Barlinku i Dębnie. Zauważyła, że to kolejna próba, aby nie podjąć uchwały 

budżetowej. Poinformowała, że w dniu 2 listopada br. planowane jest posiedzenie Zarządu po 

to, aby rozpatrzyć wszystkie wnioski składane do budżetu na 2017 rok.  Zwróciła się z prośbą 

aby odłożyć ten temat do momentu zaplanowanego posiedzenia Zarządu podczas którego 

szczegółowo zostaną omówione kwestie dotyczące wynagrodzeń pracowników Domu 

Pomocy Społecznej w Myśliborzu.   

 

Przewodnicząca Rady Powiatu – Elżbieta Ligenza 
Poinformowała, że będzie wnioskować o zebranie się Zarządu.  

 

Radny Rady Powiatu – Arkadiusz Mazepa 

Poinformował, że odczytał dokument, pod którym podpisało się 12 radnych. Zwrócił się z 

prośbą w imieniu grupy radnych, żeby zwołać Zarząd podczas sesji, na którym zostanie 

zmieniony budżet na 2016 rok wprowadzając zaproponowane zmiany. Przyszły rok jest w 

procedurze. Pani dyrektor DPS-u była na Zarządzie i prezentowała swój budżet, ale o decyzji 

jeszcze się nie dowiedziała. Jeżeli dzisiaj zostanie zwołany Zarząd to porządek obrad zostałby 

zmieniony i wtedy można by było przyznać środki finansowe dla tych placówek. Uchwała 

zostałaby podjęta, ale ze zmienioną treścią. Złożył wniosek formalny, żeby wniosek grupy 
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radnych został przegłosowany formalnie po to, aby mógł być dokumentem dla Zarządu, żeby 

można było go zwołać podczas sesji.  

Wniosek dotyczy prośby o zwołanie posiedzenia Zarządu w celu dokonania autopoprawki 

uchwały w sprawie zmiany budżetu i w budżecie Powiatu Myśliborskiego na 2016 rok w 3 

punktach.  

 

Kolejno, Przewodnicząca Rady przystąpił do głosowania złożonego wniosku: 

 

Za wnioskiem formalnym głosowało – 18 , przeciw 0, nikt nie wstrzymał się od głosu 

 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu ogłosiła przerwę w obradach o godz. 16
00 

 

Obrady wznowiono o godz. 17
07.

  

 

 

Ad. 2  

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu: ustalenie porządku XXV sesji Rady Powiatu  

w Myśliborzu. 

 

Radny Rady Powiatu – Arkadiusz Mazepa 

złożył wniosek formalny o zmianę porządku obrad, żeby punkt dot. zmiany budżetu i w 

budżecie Powiatu Myśliborskiego, który jest w porządku obrad 7.11 był punktem nr 3, a 

wszystkie następne otrzymały kolejną numerację. Później byłaby informacja o stanie 

środowiska w powiecie myśliborskim za 2015 rok.  

 

Starosta Myśliborski – Danuta Patkowska 

złożyła wniosek formalny, żeby punkt 7.12 Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Myśliborskiego na lata 

2016-2027, był w porządku obrad jako punkt 3a). Zawnioskowała również  o podjęcie w 

punkcie 4 uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu nieruchomości 

stanowiącej własność Powiatu Myśliborskiego na ul. Szosowej 2 w Barlinku na siedzibę 

WORD.  

 

Wicestarosta Powiatu Myśliborskiego – Mariusz Norsesowicz 

złożył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad, projektu uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statków lub innych obiektów pływających z 

obszarów wodnych położonych na terenie Powiatu  Myśliborskiego w roku 2017 oraz 

projektu uchwały w sprawie powołania Członka Komisji Finansów, Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego.  

 

Radny Rady Powiatu – Arkadiusz Mazepa 

poinformował, żeby nie robić bałaganu wprowadzając kolejne projekty uchwał. 

Zaproponował, żeby wprowadzić zmianę do porządku obrad w aktualnym punkcie sesji tylko 

dot. finansów, budżetu oraz WPF-u. Poinformował, żeby przegłosować najpierw te uchwały, 

a dopiero później zastanowić się nad wprowadzeniem innych uchwał w porządek obrad, 

ponieważ dyrektorzy też czekają.  

  

Radny Rady Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 
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zaapelował o opanowanie emocji, ponieważ wszystkim zależy na podjęciu uchwały 

budżetowej. Zauważył, że nie przeszkadzałoby gdyby kolejne uchwały były wpisane w 

kolejnych punktach, żeby nie przedłużać i nie robić nie potrzebnych przerw w obradach.  

 

Radny Rady Powiatu – Waldemar Pacewicz 

zaznaczył, że otwarcie oddziału WORD-u w Barlinku jest tematem szczególnie ważnym, 

ponieważ otwierałoby to dla mieszkańców powiatu duże możliwości.  

 

Radna Rady Powiatu – Alicja Prill 

zwróciła się z prośbą, żeby pani Starosta i pan Wicestarosta wycofali swoje wnioski na ten 

moment i później w punkcie 7 wprowadzić te uchwały, a teraz zajęliby się WPF-em i 

budżetem.  

 

Radna Rady Powiatu – Urszula Sawicka 

złożyła wniosek o wprowadzenie w punkcie 7, trzech projektów uchwał dot.: rozpatrzenia 

skargi na czynności Dyrektora Centrum Usług Wspólnych Powiatu Myśliborskiego w 

Myśliborzu dot. postępowania konkursowego na stanowisko Naczelnika działu Zarządzania 

Majątkiem; w sprawie rozpatrzenia skargi na czynności Dyrektora Centrum Usług Wspólnych 

Powiatu Myśliborskiego w Myśliborzu dot. postępowania konkursowego na stanowisko 

Naczelnika działu Zarządzania Majątkiem; w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

Zarządu Powiatu.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu – Elżbieta Ligenza  

Zapytała czy są inne uwagi do porządku sesji?  

 

Pytań i uwag nie zgłoszono.  

 

W związku z tym Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie zaproponowanych zmian 

 

Za wprowadzeniem do porządku sesji punktu 3 wpisanego jako punkt 7.11 w sprawie 

zmiany budżetu i w budżecie Powiatu Myśliborskiego na 2016 rok na podstawie uchwały  

Nr 127/411/2016 Zarządu Powiatu w Myśliborzu z dnia 10 października 2016 roku 
głosowało 18 radnych, przeciw - 0, nikt nie wstrzymał się od głosu.  
 

Za wprowadzeniem do porządku sesji punktu 3a) wpisanego jako punkt 7.12 zmieniającą 

uchwałę w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Myśliborskiego na lata 2016-2027 na podstawie Uchwały Nr 127/411/2016 Zarządu 

Powiatu w Myśliborzu z dnia 10 października 2016 roku głosowało 18 radnych, przeciw - 0, 

nikt nie wstrzymał się od głosu.  
 

Za wprowadzeniem do porządku sesji punktu 8.11 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

umowy najmu nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Myśliborskiego głosowało 18 

radnych, przeciw - 0, nikt nie wstrzymał się od głosu.  
 

Za wprowadzeniem do porządku sesji punktu 8.12 w sprawie ustalenia wysokości opłat za 

usunięcie i przechowywanie statków lub innych obiektów pływających z obszarów wodnych 

położonych na terenie Powiatu  Myśliborskiego w roku 2017 głosowało 18 radnych, przeciw - 

0, nikt nie wstrzymał się od głosu.  
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Za wprowadzeniem do porządku sesji punktu 8.13 w sprawie powołania Członka Komisji 

Finansów, Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 9 radnych, przeciw - 9, nikt nie wstrzymał się od 

głosu.  
 

Za wprowadzeniem do porządku sesji punktu 8.14 w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działalność Zarządu Powiatu w Myśliborzu glosowało 18 radnych, przeciw - 0, nikt nie 

wstrzymał się od głosu.  
 

Za wprowadzeniem do porządku sesji punktu 8.15 w sprawie rozpatrzenia skargi na 

czynności Dyrektora Centrum Usług Wspólnych Powiatu Myśliborskiego w Myśliborzu dot. 

postępowania konkursowego na stanowisko Naczelnika działu Zarządzania Majątkiem 18 

radnych, przeciw - 0, nikt nie wstrzymał się od głosu.  
 

Za wprowadzeniem do porządku sesji punktu 8.16 w sprawie rozpatrzenia skargi na 

czynności Dyrektora Centrum Usług Wspólnych Powiatu Myśliborskiego w Myśliborzu dot. 

postępowania konkursowego na stanowisko Naczelnika działu Zarządzania Majątkiem 18 

radnych, przeciw - 0, nikt nie wstrzymał się od głosu.  
 

 

Radny Rady Powiatu – Zygmunt Siarkiewicz 

Złożył wniosek o nieodczytywanie porządku obrad po zmianach. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu – Elżbieta Ligenza  

Zadała pytanie, czy należy przegłosować ten wniosek? 

 

Radca Prawny – Tomasz Domina 

odpowiedział, że nie.  

 

Ad. 3 

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu:  Podjęcie uchwał w sprawie zmiany budżetu                 

i w budżecie Powiatu Myśliborskiego na 2016 rok. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu – Elżbieta Ligenza  

Zapytała, czy są pytania bądź uwagi? 

 

Starosta Myśliborski – Danuta Patkowska 

poinformowała, że Zarząd Powiatu na swoim posiedzeniu przyjął autopoprawkę grupy 

radnych, ale jednocześnie wniósł swoje autopoprawki do zaproponowanych wcześniej kwot 

zwiększając dofinansowanie dla tych jednostek. Na szpital w Dębnie Zarząd Powiatu 

proponuje przeznaczyć  130 tyś zł., 80 tyś dla szpitala w Barlinku, 120 tyś na wynagrodzenia 

pracowników DPS-u. Zawnioskowała o przyjęcie tej autopoprawki oraz przegłosowanie 

uchwały z autopoprawką.  

 

Radna Rady Powiatu – Alicja Prill 

poinformowała, że pani Starosta przedstawiła sprawę tak, jakby radni nie chcieli przyznać 

tych pieniędzy. Zauważyła, że wnioskowali tylko o informacje,  możliwość dyskutowania na 

temat szpitali oraz rozdzielenie tych uchwał. Poprosiła, żeby nie wprowadzać mieszkańców w 

błąd, że to radni nie chcieli przekazać środków finansowych na te placówki. Zauważyła, że to 

Zarząd nie chciał pozwolić na to, żeby radni rzetelnie pochylili się nad tymi tematami.  
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Radna Rady Powiatu – Wioletta Drzewińska 

poinformowała, że w związku z tym, że Szpital w Dębnie ma otrzymać pieniądze w 

wysokości zdecydowanie większej niż były wcześniejsze plany, radni czekają na informacje 

na temat strategii rozwoju szpitala czyli planu koncepcyjnego rozwoju. Ma nadzieję, że ten 

dokument radni otrzymają najpóźniej w miesiącu grudniu.   

 

Radny Rady Powiatu – Arkadiusz Mazepa 

poinformował, że wszyscy słyszeli jak wniosek pracowników z DPS-u był potraktowany. 

Zauważył, że to oni są odpowiedzialni za to, że coś się ruszyło w kierunku obydwu szpitali. 

Zakończenie tego roku z takimi wynagrodzeniami w DPS-ie otwiera furtkę do wyższych 

zarobków w roku 2017.   

 

Wicestarosta Powiatu Myśliborskiego – Mariusz Norsesowicz 

poinformował, że na Zarządzie Powiatu w dniu  2 listopada, prezes Szpitala w Dębnie 

przedstawi strategię rozwoju, a następnie zostanie ona przedstawiona radnym.  

 

Następnie Przewodnicząca Rady Powiatu przystąpiła do głosowania autopoprawki uchwały w 

sprawie zmiany budżetu i w budżecie Powiatu Myśliborskiego na 2016 rok na podstawie 

uchwały Nr 127/411/2016 Zarządu Powiatu w Myśliborzu z dnia 10 października 2016 roku 
głosowało 18 radnych, przeciw - 0, nikt nie wstrzymał się od głosu.  
 

Kolejno, Przewodnicząca Rady przystąpił do głosowania projektu uchwały z autopoprawką.  

 

Za podjęciem uchwały głosowało – 18 radnych, przeciw – 0  radnych,  nikt nie wstrzymał się 

od głosu.  

 

 

Uchwała Nr XXV/139/2016 Rady Powiatu w Myśliborzu z dnia 28 października 2016 

roku w sprawie zmiany budżetu i w budżecie Powiatu Myśliborskiego na 2016 rok 

została podjęta  załącznik Nr 3 do protokołu 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu ogłosiła 5 minut przerwy.  

 

3 a) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Myśliborskiego na lata 2016-2027; 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu – Elżbieta Ligenza  

zapytała, czy są pytania bądź uwagi? 

 

Radna Rady Powiatu – Urszula Sawicka 

poinformowała, że WPF znajduje się w materiałach sesyjnych. Zadała pytanie, czy nie trzeba 

zaktualizować projektu tej uchwały?  

 

Skarbnik Powiatu – Małgorzata Popławska 

poinformowała, że w związku z przyjętymi przed chwilą przez Radę Powiatu zmianami 

budżetu to takie kompetencje posiada Zarząd. Jeżeli ta zmiana nie powoduje deficytu, to nie 

ma potrzeby dokonywania zmiany na sesji. Może to dokonać Zarząd, ponieważ posiada takie 

kompetencje.  
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Przewodnicząca Rady Powiatu – Elżbieta Ligenza  

zapytała, czy istnieje potrzeba odczytania projektu uchwały? 

 

Zapytała, czy są pytania bądź uwagi? 

 

Kolejno, Przewodnicząca Rady przystąpił do głosowania projektu uchwały.  

 

Za podjęciem uchwały głosowało – 16 radnych, przeciw – 0  radnych,  nikt nie wstrzymał się 

od głosu.  

Podczas glosowania nieobecny – Zygmunt Siarkiewicz, Robert Dudek 

 

Uchwała Nr XXV/140/2016 Rady Powiatu w Myśliborzu z dnia 28 października 2016 

roku zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Powiatu Myśliborskiego na lata 2016-2027 została podjęta – załącznik nr 4 do 

protokołu.  

 

Prezes Szpitala w Dębnie – Oskar Skiba 

złożył podziękowanie za dofinansowanie szpitala. Zauważył, że ta decyzja pozwoli otworzyć 

drogę do dalszego działania.  

 

Prezes szpitala w Barlinku – Arkadiusz Cysek  

złożył podziękowanie za dofinansowanie szpitala.  

 

 

Ad. 4 

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu:  Informacja o stanie środowiska w powiecie 

myśliborskim w 2015 roku.  

 

Zastępca Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska – Sławomir Konieczny  

poinformował o stanie środowiska w Powiecie Myśliborskim w 2015 roku na podstawie 

dokumentu (załącznik Nr 5 do protokołu) wydanego przez Wojewódzki Inspektorat Ochrony 

Środowiska w Szczecinie.  

Radna Rady Powiatu – Alicja Prill 

zauważyła, że nie jest to zadawalające jeżeli chodzi o Myślibórz, ponieważ poziomy pyłów 

PM10 i PM2,5 są na bardzo wysokim poziomie, który jest najwyższy w całym województwie. 

Poinformowała, że należy wraz z organami samorządowymi podjąć działania, żeby 

przeciwdziałać takiemu stanowi rzeczy. Zadała pytanie, ile w Powiecie Myśliborskim jest 

takich podmiotów, które poprzez swoją działalność mają wpływ na środowisko. Zauważyła, 

że na 51 kontroli, 19 było na terenie Myśliborza. Są duże przedsiębiorstwa, które potrafią 

prowadzić swoją działalność tak, żeby negatywne oddziaływanie na środowisko było jak 

najmniejsze. Poprosiła o informacje kto najczęściej wnioskuje o przeprowadzenie takiej 

kontroli?  

 

Zastępca Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska – Sławomir Konieczny  

przekazał, że kontrole są przeprowadzane zarówno w dużych jak i w małych 

przedsiębiorstwach. Specyfiką dużych jest to, że są w rejestrze Wojewódzkiego Inspektoratu 

Ochrony Środowiska w Szczecinie i są regularnie kontrolowane. W zależności jakiej kategorii 

jest to firma to w odpowiednim odstępie czasowym taka kontrola się odbywa. Może to być 

rok, 2 lata, 3 lata. Małe przedsiębiorstwa kontrolowane są w trybie interwencyjnym. 

Zazwyczaj są to kontrole na wniosek mieszkańców. Najczęściej jest to hałas i zapylenie. Duże 
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firmy są informowane o planowanej kontroli. Muszą prowadzić monitoring i  przedkładać 

wyniki badań zgodnie z decyzjami jakie zostają wydane na określone działania jakie muszą 

wykonywać. Ponadto muszą wykonywać badania w autoryzowanych laboratoriach i  

przedstawiać sprawozdania. Za przekroczone normy grożą kary.  

 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

 

Ad. 5 

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu:  Informacja o stanie realizacji zadań 

oświatowych na terenie Powiatu Myśliborskiego w roku szkolnym 2015/2016.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu – Elżbieta Ligenza  

zapytała, czy są pytania bądź uwagi? 

 

Radna Rady Powiatu – Urszula Sawicka  

poprosiła o informacje na temat stanu oświaty w powiecie  i rozpoczętego roku szkolnego?  

 

Starosta Myśliborski – Danuta Patkowska 

poinformowała, że prosi o konkretne pytania, na sesji obecni są dyrektorzy szkół, którzy 

również mogą udzielić szczegółowych wyjaśnień.  

Kolejno przekazała, że założeniem Zarządu jest to, żeby oświata była w jeszcze lepszym 

stanie, dlatego w przyszłym roku będzie planowana poprawa bazy oświatowej, większe 

nakłady na edukację oraz poprawa wyników nauczania w szkołach. Poinformowała, że 

odbędzie się dyskusja na temat reformy przyszłorocznej oświaty. Podstawową kwestią, która 

zostanie poprawiona jest dowóz uczniów do szkół. Zostanie stworzona nowa oferta dowozów 

dla uczniów z gmin w Powiecie Myśliborskim.  

 

Radny Rady Powiatu – Ferdynand Łukasik 

zauważył, że województwo zachodniopomorskie odstaje w skali kraju, jeżeli chodzi o poziom 

nauki. Wyniki matur w Powiecie Myśliborskim odstają w porównaniu do wyników 

województwa. Zadał pytanie, czy oświata ma się dobrze czy nieco skromniej? Zauważył, że 

wyniki matur zależą od wielu czynników m.in. od tego jakich uczniów szkoły ponad 

gimnazjalne przyjmują. Z reguły najzdolniejsza młodzież uczy się w Gorzowie, Szczecinie i  

Kostrzynie. Praca nauczycieli powinna być efektywniejsza i większy wysiłek powinien być w 

nią włożony. Poinformował, że szkoły ponadgimnazjalne muszą zapewnić dodatkowe zajęcie 

dla uczniów bardziej zdolnych. Zastanawiające jest to, że 2 przedmioty są na wysokiej 

zdawalności, a cała reszta jest poniżej normy. Zauważył, że największy „odpływ” młodzieży 

jest z Gminy Dębno i Gminy Boleszkowice. Poinformował, że należy stworzyć dogodne 

warunki, żeby młodzież zatrzymać w szkołach w Powiecie Myśliborskim. Z analizy 

sprawozdania wynika, że baza szkolna jest nienajlepsza. Zauważył, że wykształcenie 

zawodowe cieszy się coraz większym popytem.  Przez wiele kadencji Zarząd nie inwestował 

w oświatę. Baza szkolna poprawia się z roku na rok, ale nie są to znaczne poprawy.. 

Zauważył, że nie wyszczególniono w sprawozdaniu świetlicy, pedagoga, psychologa, godzin 

bibliotecznych w Zespole Szkół za Bramką. Zapytał, czy ta szkoła nie ww. etatów? Zauważył, 

że jest w sprawozdaniu zawarte, że została pomalowana sala. Zapytał, jaka sala i gdzie? 

Ogólniki wprowadzają w błąd. Apelował do dyrektorów, że szkoły należy promować od 1 

września już  na następny rok. Powinny być dni otwarte, cykliczne rozmowy z innymi 

gimnazjami i  liceami. Zauważył, że szkoła kiedyś miała odpowiedni poziom, nie było 

migracji młodzieży do innych szkół, a teraz kadra nauczycielska wysyła swoje dzieci do 

innych szkół. Zapytał  o czym to świadczy?  
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Radna Rady Powiatu – Alicja Prill 

zauważyła, że podsumowanie, które zostało umieszczone w tej informacji jest całkowicie 

sprzeczne z tym co powiedziała Starosta na temat oświaty. W sprawozdaniu znalazło się 

stwierdzenie, że demografia zwalnia nauczycieli. Poinformowała, że nie wypada, żeby 

używać takiego skrótu myślowego. W DWDZ była informacja na temat podopiecznych, 

którzy byli na dzień 30 września pod opieką jednostki. Zauważyła, że powinna być tam 

zawarta informacja o ilości podopiecznych, którzy tam przebywali przez cały rok szkolny 

2015/2016. Zapytała, ile było uczestników przez cały rok szkolny w DWDZ w roku szkolnym 

2015/2016? Ten materiał powinien być materiałem bazowym dla Zarządu, który powinien 

zająć się polityką edukacyjną. Zauważyła, że szkoły znajdują się w najmniej korzystnej 

ćwiartce tego wykresu, dlatego potrzebują pomocy. Poinformowała, że gimnazjum przy 

Zespole Szkół za Bramką ma zdecydowanie lepsze wyniki niż średnia powiatu, średnia 

województwa zachodniopomorskiego i jedne z lepszych w kraju. Zauważyła, że jest 

młodzież, która ma dobre wyniki, ale odchodzi do szkół, które mają lepsze oferty edukacyjne. 

Należy wypracować ofertę w szkołach średnich na poziomie innych placówek poza Powiatem 

Myśliborskim. Wnioskuje, żeby wydział edukacji na bieżąco proponował, wspierał 

dyrektorów, żeby poziom edukacyjny był wyższy. Ma  nadzieje, że spotkania z dyrektorami, 

które są zaplanowane, będą odbywać się częściej. Zauważyła, że warto pokusić się o 

informacje na temat oświaty w innych powiatach. Poinformowała, że zewnętrzny wizerunek 

szkoły robi dużo. Należy  pokazać, że kadry pedagogiczne są dobrze wykształcone, 

zaangażowane, młodzież będzie tam nie tylko uczona, ale słuchana i inspirowana do dalszego 

kształcenia.  

 

Starosta Myśliborski – Danuta Patkowska 

poinformowała, że nie ma sprzeczności, ponieważ edukacja jest procesem. Wprowadzenie 

programu naprawczego sprawiło dużo krzywdy dla oświaty. Wiele cięć zostało wykonanych 

tylko na oświacie. Poinformowała, że nie wycofuje się ze swoich słów, ponieważ ten okres się 

skończył. Zauważyła, że przy tym potencjale nauczycieli oświata w Powiecie Myśliborskim 

ma szanse poprawić poziom kształcenia i zaproponuje takie warunki dla młodzieży, że nie 

będzie chciała odchodzić do szkół w innych Powiatach. Jak młodzież zostanie wykształcona, 

takie efekty tego będą w przyszłości.    

 

Radny Rady Powiatu – Krzysztof Mrzygłód 

poinformował, że zazdrości pracownikom DPS-u, że się tak zmotywowali, a nauczycielom to 

się nie udało. Apeluje do Rady, żeby przyjąć oświatę jako priorytet. Zauważył, że kraje, które 

postawiły na oświatę i były kiedyś słabo rozwinięte w tej chwili są w czołówce 

wysokorozwiniętych krajów. Jeżeli oświata nie będzie tematem priorytetowym, to rozmowy 

na temat analizy i bazy na nic się zdadzą. Oświata to jest proces, owoce są dopiero za 10 lat. 

Należy cierpliwie do tego podejść. Apeluje do dyrektorów, żeby poszli do szkół, 

zmobilizowali nauczycieli i zastanowili się, jak  te szkoły mają się rozwijać. Należy 

przedstawić Radzie argumenty, pomysły, że oświata powinna być priorytetem. Wnioskuje, 

żeby dyrektorzy poinformowali o swoich pomysłach na rozwój oświaty stawiając konkretne i 

jasne warunki. Zauważył, że nie będzie wsparcia z organu prowadzącego jak nie będzie 

pomysłów.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu ogłosiła 2 minuty przerwy.  

 

Radna Rady Powiatu – Alicja Prill 
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Poinformowała, że Komisja Oświaty podjęła wniosek w kwestii zabezpieczenia na rezerwie 

celowej w budżecie 2017 rok środków nie mniejszych niż 300 tyś zł, żeby placówki 

oświatowe i wychowawcze miały możliwość korzystania z projektów zewnętrznych i żeby 

były pieniądze na wkład własny do projektów.  

 

Radna Rady Powiatu – Urszula Sawicka 

Złożyła wniosek formalny o zmianę porządku obrad. Zaproponowała przeniesienie 3 uchwał 

w sprawie rozpatrzenia skarg z punktu 8.13, 8.14, 8.15 przed punkt 6 i 7.   

 

Kolejno, Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania złożonego wniosku: 

 

Za zmianą w porządku sesji punktu 6 w sprawie przeniesienia uchwały z punktu 8.13 w 

sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Zarządu Powiatu w Myśliborzu radni głosowali  

jednogłośnie.  

 

Za zmianą w porządku sesji punktu 6.1 w sprawie przeniesienia uchwały z punktu 8.14 w 

sprawie rozpatrzenia skargi na czynności Dyrektora Centrum Usług Wspólnych Powiatu 

Myśliborskiego w Myśliborzu dot. postępowania konkursowego na stanowisko Naczelnika 

działu Zarządzania Majątkiem głosowało 10 radnych, przeciw – 5, 2 radnych wstrzymało się 

od głosu.  
 

Podczas glosowania nieobecny radny  Andrzej Potyra 

 

Za zmianą w porządku sesji punktu 6.2 w sprawie przeniesienia uchwały z punktu 8.15 w 

sprawie rozpatrzenia skargi na czynności Dyrektora Centrum Usług Wspólnych Powiatu 

Myśliborskiego w Myśliborzu dot. postępowania konkursowego na stanowisko Naczelnika 

działu Zarządzania Majątkiem głosowało 10 radnych, przeciw – 5, 2 radnych wstrzymało się 

od głosu.  
 

Podczas glosowania nieobecny –radny Andrzej Potyra.  

 

Radny Rady Powiatu – Andrzej Rudnicki 

Złożył wniosek formalny o przeniesienie punktu 8.11 do punktu 6.3 

 

Za zmianą w porządku sesji punktu 6.3 w sprawie przeniesienia uchwały z punktu 8.11 w 

sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu nieruchomości stanowiącej własność 

Powiatu Myśliborskiego głosowało 16 radnych, przeciw – 0, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

 

Podczas glosowania nieobecny radny Andrzej Potyra.  

 

Przewodnicząca rady odczytała porządek sesji. 

 

Porządek obrad:   

1. Otwarcie obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwał w sprawie zmiany budżetu i w budżecie Powiatu Myśliborskiego na 2016 

rok. 

3 a) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej Powiatu Myśliborskiego na lata 2016-2027; 

4. Informacja o stanie środowiska w powiecie myśliborskim w 2015 roku.  
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5. Informacja o stanie  realizacji zadań oświatowych na terenie Powiatu Myśliborskiego                

w roku szkolnym 2015/2016. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Zarządu Powiatu w 

Myśliborzu: 

6.1. W sprawie rozpatrzenia skargi na czynności Dyrektora Centrum Usług 

Wspólnych Powiatu Myśliborskiego w Myśliborzu dotyczące postępowania 

konkursowego na stanowisko Naczelnika działu Zarządzania Majątkiem; 

6.2. W sprawie rozpatrzenia skargi na czynności Dyrektora Centrum Usług 

Wspólnych Powiatu Myśliborskiego w Myśliborzu dotyczące postępowania 

konkursowego na stanowisko Naczelnika działu Zarządzania Majątkiem; 

6.3. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu nieruchomości 

stanowiącej własność Powiatu Myśliborskiego; 

7. Informacja o stanie dróg powiatowych. 

8. Plan organizacyjny zimowego utrzymania dróg powiatowych na terenie Powiatu 

myśliborskiego w sezonie zimowym 2016/2017. 

9. Podjęcie uchwał Rady Powiatu w Myśliborzu: 

9.1. zmieniającą uchwałę w sprawie określenia zadań i wysokości środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych 

do realizacji                 w 2016 roku; 

9.2. w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Powiatu Myśliborskiego  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na rok 2017”; 

9.3. w sprawie określenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie 

Powiatu Myśliborskiego w 2016 roku;  

9.4. zmieniającą uchwałę w sprawie planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej  

na 2016 rok;  

9.5. w sprawie przyjęcia rezygnacji;  

9.6. w sprawie przyjęcia rezygnacji;  

9.7. zmieniającą uchwałę w sprawie powołania stałych komisji rady powiatu, ustalenia 

liczby osób wchodzących w ich skład, przedmiotu ich działania oraz składu 

osobowego; 

9.8. w sprawie powołania Członka Komisji Finansów, Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego; 

9.9. w sprawie powołania Członka Komisji Finansów, Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego; 

9.10. w sprawie powołania członka Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Bezpieczeństwa 

Publicznego i Drogownictwa;  

9.11. w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statków lub 

innych obiektów pływających z obszarów wodnych położonych na terenie 

Powiatu  Myśliborskiego w roku 2017; 

10. Interpelacje i zapytania radnych. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

12. Informacja na temat złożonych oświadczeń majątkowych. 

13. Sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu. 

14. Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Przewodniczącego Rady w okresie 

międzysesyjnym. 

15. Oświadczenia radnych. 

16. Zamknięcie obrad. 
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Ad. 6 

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu:  podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia 

skargi na działalność Zarządu Powiatu w Myśliborzu.  

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Wioletta Drzewińska 

Przedstawiła projekt uchwały z dn. 28 października 2016 roku w sprawie rozpatrzenia skargi 

na działalność Zarządu Powiatu w Myśliborzu wraz z uzasadnieniem. (załącznik Nr 6 do 

protokołu).  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu – Elżbieta Ligenza  

Zapytała, czy są pytania bądź uwagi? 

 

Kolejno, Przewodnicząca Rady przystąpił do głosowania projektu uchwały.  

 

Za podjęciem uchwały głosowało – 10 radnych, przeciw – 7  radnych,  nikt nie wstrzymał się 

od głosu.  

 

Uchwała Nr XXV/141/2016 Rady Powiatu w Myśliborzu z dnia 28 października 2016 

roku w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Zarządu Powiatu w Myśliborzu 

została podjęta załącznik Nr 7 do protokołu. 

 

 

6.1 W sprawie rozpatrzenia skargi na czynności Dyrektora Centrum Usług Wspólnych 

Powiatu Myśliborskiego w Myśliborzu dot. postępowania konkursowego na 

stanowisko Naczelnika działu Zarządzania Majątkiem 

 

 

Sekretarz Komisji Rewizyjnej – Urszula Sawicka 

Przedstawiła projekt uchwały z dn. 28 października 2016 roku w sprawie rozpatrzenia skargi 

na czynności Dyrektora Centrum Usług Wspólnych Powiatu Myśliborskiego w Myśliborzu 

dotyczące postępowania konkursowego na stanowisko Naczelnika działu Zarządzania 

Majątkiem wraz z uzasadnieniem. (załącznik Nr 8 do protokołu).  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu – Elżbieta Ligenza  

Zapytała, czy są pytania bądź uwagi? 

 

Kolejno, Przewodnicząca Rady przystąpił do głosowania projektu uchwały.  

 

Za podjęciem uchwały głosowało – 10 radnych, przeciw – 6 radnych, 1 radny wstrzymał się 

od głosu.  

 

 

Uchwała Nr XXV/142/2016 Rady Powiatu w Myśliborzu z dnia 28 października 2016 

roku w sprawie rozpatrzenia skargi na czynności Dyrektora Centrum Usług Wspólnych 

Powiatu Myśliborskiego w Myśliborzu dot. postępowania konkursowego na stanowisko 

Naczelnika działu Zarządzania Majątkiem została podjęta załącznik Nr 9  do protokołu. 
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6.2 W sprawie rozpatrzenia skargi na czynności Dyrektora Centrum Usług Wspólnych 

Powiatu Myśliborskiego w Myśliborzu dot. postępowania konkursowego na 

stanowisko Naczelnika działu Zarządzania Majątkiem 

 

Radny Rady Powiatu – Andrzej Rudnicki 

Złożył wniosek formalny o nieodczytywanie uzasadnienia uchwały.  

 

Kolejno, Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania złożonego wniosku: 

 

Za wnioskiem formalnym głosowało – 14 , przeciw 2, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu – Elżbieta Ligenza  

Zapytała, czy są pytania bądź uwagi? 

 

Kolejno, Przewodnicząca Rady przystąpił do głosowania projektu uchwały.  

 

Za podjęciem uchwały głosowało – 10 radnych, przeciw – 6 radnych, 1 radny wstrzymał się 

od głosu.  

 

Uchwała Nr XXV/143/2016 Rady Powiatu w Myśliborzu z dnia 28 października 2016 

roku w sprawie rozpatrzenia skargi na czynności Dyrektora Centrum Usług Wspólnych 

Powiatu Myśliborskiego w Myśliborzu dot. postępowania konkursowego na stanowisko 

Naczelnika działu Zarządzania Majątkiem została podjęta załącznik Nr 10 do protokołu. 

 

6.3 W sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu nieruchomości stanowiącej 

własność Powiatu Myśliborskiego.  

 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu – Elżbieta Ligenza  

Zapytała, czy istnieje potrzeba odczytania projektu uchwały? Czy są pytania bądź uwagi? 

 

 

Radny Rady Powiatu – Waldemar Pacewicz 

zapytał, od kiedy WORD Szczecin miałby wejść do siedziby do Barlinka i mógłby rozpocząć 

tam prace?  

 

Starosta Myśliborski – Danuta Patkowska 

Poinformowała, że od 1 marca. 

 

Wicestarosta Powiatu Myśliborskiego – Mariusz Norsesowicz 

poinformował, że na wniosek WORD-u Szczecińskiego podejmowana jest ta inicjatywa.  

 

Radny Rady Powiatu – Arkadiusz Mazepa 

poinformował, że z inicjatywą otworzenia filii wystąpił WORD Szczecin. Zauważył, że jest 

to celna inicjatywa, że w Powiecie Zostanie otworzony oddział, ponieważ mieszkańcy nie 

będą musieli dojeżdżać do Gorzowa, żeby zdawać egzamin. Zapytał, jaki nakład 

inwestycyjny, jakie środki finansowe zostaną zainwestowane w naszym powiecie? Czy 

Szczecin dokona modernizacji placu manewrowego, pomieszczeń biurowych? Jaki to będzie 
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nakład finansowy? Czy WORD będzie zwolniony z czynszu, jeżeli poczyni taki nakład 

finansowy? Jak to ma być rozliczane? Zadał pytanie, jaki nakład inwestycyjny ze środków 

finansowych WORD-u ze Szczecina zostanie przekazany? Kto wykona wszystkie prace 

dostosowawcze? Jakie to będą prace? Jakie są opłaty po stronie Wojewódzkiego Ośrodka 

Ruchu? Jeżeli powiat podejmuje decyzje o umorzeniach oraz odstąpieniach, to jakie to będą 

decyzje? Zauważył, że do projektu uchwały nie został dołączony projekt umowy.  

 

Wicestarosta Powiatu Myśliborskiego – Mariusz Norsesowicz 

poinformował, że w dniu 10 października 2016 roku na posiedzeniu Zarządu Powiatu w 

Myśliborzu był Główny Specjalista WORD-u w Szczecinie Rady Sejmiku, który przedstawił 

Zarządowi propozycje ze strony WORD-u szczecińskiego, jeżeli chodzi o umiejscowienie 

punktu egzaminacyjnego, funkcjonującego przez cały tydzień. Mowa jest o egzaminach 

praktycznych i teoretycznych kat. A i B w Barlinku przy ul. Szosowej. Po spotkaniu na 

Zarządzie Dyrektor WORD-u, zwrócił się z prośbą, żeby można było umiejscowić filię 

WORD-u w Barlinku. Po rozmowie z władzami Barlinka, WORD w Szczecinie został 

poinformowany, że taka możliwość istnieje. Jeżeli uchwała zostanie podjęta, to na 

najbliższych posiedzeniach komisji sejmiku jest duże prawdopodobieństwo, że będzie 

zatwierdzony punkt egzaminacyjny WORD-u w Barlinku. Zauważył, że może sąsiednie 

powiaty będą mogły korzystać z WORD-u w naszym Powiecie. Poinformował, że pan Jerzy 

Faliński przedstawił telefonicznie informacje, że jest możliwość zainwestowania kwoty ok. 

250 tyś zł w ten punkt. Jest tu mowa o zakupie 3 nowych samochodów, przygotowanie placu 

manewrowego oraz przygotowania pomieszczeń egzaminacyjnych. Pracownikami będą 

osoby z Powiatu Myśliborskiego.  

 

Radna Rady Powiatu – Alicja Prill 
poinformowała, że ma zostać podjęta uchwała, na temat której radni nie mają 

wystarczających informacji. Zauważyła, że powinno być podpisane porozumienie między 

samorządami o intencji, że obie strony wyrażają wolę, żeby taki ośrodek powstał, czym 

miałby się zajmować oraz jakie zobowiązania co do uruchomienia tego ośrodka leżą po obu 

stronach. Przez powiat są podjęte jakieś kroki w kierunku utworzenia WORD-u w Barlinku, 

natomiast WORD w Szczecinie nie obradował nawet na posiedzeniach sejmiku. Zadała 

pytanie, czy Zarząd Województwa Zachodniopomorskiego pracował nad tym? Zwróciła 

uwagę, że radni są traktowani nieodpowiednio, ponieważ są niedoinformowani. Zauważyła, 

że deklaracje złożone telefonicznie nie są deklaracjami pewnymi. Poinformowała, że od 10 

października można było podpisać list intencyjny o inicjatywie, podpisany przez 

przedstawicieli każdej ze stron. W treści powinno być zawarte czym każda ze stron będzie 

się zajmować. W uchwale nie jest zawarte, że koszty przystosowania budynku będzie ponosił 

WORD. Zauważyła, że po podjęciu uchwały jak zostanie podpisana umowa z WORD-em 

może okazać się że 200-300 tyś zł będzie leżeć po stronie samorządu powiatowego. 

Wnioskuje, żeby na przyszłość przygotować wstępne porozumienie, gdzie będą zawarte 

prawa i obowiązki każdej ze stron. 

 

Radny Rady Powiatu – Arkadiusz Mazepa 

poinformował, że nie uzyskał odpowiedzi na pytania. Zapytał, czy Wicestarosta wie jak się 

podejmuje decyzje na Zarządzie? Czy wicestarosta ma jakieś umocowanie do formułowania 

jakichkolwiek delegacji finansowych w stosunku do innego podmiotu? Jakie może mieć 

umocowania pan Faliński będąc pracownikiem WORD Szczecin przekazując informacje, że 

może powiat dostanie 250 tyś zł?  Jaki jest kosztorys? Jaki jest zakres inwestycyjny? Kto 

faktycznie przeznaczy pieniądze na realizację tego przedsięwzięcia? Kto będzie za to płacił? 

Poinformował, że nie wierzy w to, że Boleszkowice i Dębno pojadą zdawać egzamin w 
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Barlinku. Zapytał, czy Zarząd Powiatu chcąc od radnych decyzje zgody na zawarcie tej 

umowy, planuje koszty w budżecie związane z tym zadaniem? Czy w budżecie szkoły w 

Barlinku jest zaplanowany wydatek inwestycyjny na rok 2017 wykonania remontu 

nawierzchni placu manewrowego, biur do prowadzenia tego typu placówki. Po czyjej stronie 

są koszty stałe – szkoły, powiatu czy WORD-u? Zauważył, że Zarząd zaczął prowadzić 

procedurę eksmisji niezgodnie z prawem. Czy później zostanie tak samo potraktowany 

WORD w Szczecinie, że też zostanie podany do sądu, bo coś będzie nie tak? Poinformował, 

że radni nie znają zapisów umowy. Dzień przed sesją odbyła się sesja sejmiku i nic nie 

zostało poruszone na ten temat. Zauważył, że żeby Rada Powiatu wzięła odpowiedzialność 

za zawarcie tej umowy, to radnym należy się informacja w zakresie wydatków jakie tam 

nastąpią. Jeżeli powiat chce zatrzymać ten ośrodek na terenie powiatu to nie wolno się bać 

głośno mówić o tym, ile środków należy zaplanować na rzecz tego ośrodka. Jeżeli zostanie to 

pokazane, to wtedy radni będą mogli zagłosować za podjęciem tej uchwały. Zauważył, że 

decyzje na temat WORD-u podejmuje jego dyrektor, a nie pracownik. Zadał pytanie, czy 

osoba oddelegowana na rozmowę okazała się państwu pismem, porozumieniem, deklaracją 

podpisaną przez osobę, która ma do tego odpowiednie uprawnienia? Nikt z Zarządu Powiatu 

nie mówi jak ma wyglądać umowa. Poinformował, że radni chcą, żeby była nowa jednostka, 

miejsca pracy, inwestycja, żeby ten ośrodek tu był. Może istnieje możliwość rozbudowania 

tej oferty?  

 

Wicestarosta Powiatu Myśliborskiego – Mariusz Norsesowicz 

Przedstawił treść pisma z dnia 24 października dyrektora WORD-u w Szczecinie. W 

nawiązaniu do pisma z dnia 17 października 2016 roku w sprawie powołania w Barlinku 

WORD poinformował, o przyspieszeniu prac organizacyjnych w związku z koniecznością 

dysponowania kompletem dokumentów w tym decyzją powiatu w formie uchwały Rady 

Powiatu o wyrażeniu zgody na bezterminowe wypożyczenie obiektu ZSP nr 1 w Barlinku. 

Sesja sejmiku planowana jest na dzień 15 listopada 2016 roku. Prace nad przyjęciem 

uchwały sejmiku w komisjach stałych według planu pracy komisji odbędą się w dniach 2-14 

listopada 2016 roku. Z tego powodu niezbędna jest uchwała Rady Powiatu już przed 

podjęciem uchwały sejmiku.  

 

Radna Rady Powiatu – Urszula Sawicka 

poinformowała, że jest zbyt wiele niewiadomych. Już raz została podjęta podobna decyzja, a 

później przedstawiono radnym zupełnie inny dokument. Zauważyła, że we fragmencie, który 

odczytał Wicestarosta jest nieścisłość. Poinformowała, że ktoś zwracał się z prośbą 

użyczenia, a przedstawiono projekt umowy najmu. Projekt uchwały powinien wrócić na 

komisje i wtedy zostanie przedstawiony projekt umowy, będzie pokazane szczegółowo jak to 

wygląda i wtedy będzie łatwiej podjąć decyzję radnym. Powinny być przedstawione bardzo 

szczegółowe informacje. Złożyła wniosek o wyprowadzenie projektu uchwały z porządku 

obrad.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu ogłosiła 10  minut przerwy. 

 

Radna Rady Powiatu – Urszula Sawicka 

poinformowała, że wycofuje swój wniosek formalny. 

 

Radny Rady Powiatu – Arkadiusz Mazepa 

poinformował, że jeden z członków Zarządu pokazał pismo, które wpłynęło od dyrektora 

WORD-u do Zarządu i jest tam zapis, że jako jednostka oczekują od powiatu 

bezterminowego użyczenia nieruchomości. Zauważył, że to użyczenie nie do końca będzie 
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odpłatne. Poinformował, że przygotowując projekt uchwały o wyrażenie zgody na zawarcie 

umowy najmu nieruchomości, wprowadza się koszty. Zapytał, czy radni chcą zainwestować 

w powiat? Czy chcą nowe miejsca pracy? nową jednostkę? Poinformował, że wszyscy tego 

chcą, ale powinno być to robione zgodnie z przepisami. Zapytał że czy wyrażenie zgody nie 

powinno być zamienione na wyrażenie woli? Zauważył, że radni mogą wyrazić wolę na 

użyczenie najmu i dyskutować dalej na ten temat, albo wyrazić zgodę na użyczenie, ale też 

rada wyraża wolę na zawarcie. Zauważył, że słowo zgoda w projekcie uchwały powinno być 

zastąpione na wola.  

 

Starosta Myśliborski – Danuta Patkowska 

przekazała, że  istotą decyzji jest umiejscowienie tej jednostki na terenie powiatu. Zapytała, 

czy radni chcą, żeby ten ośrodek powstał na terenie Barlinka? Zauważyła, że jeżeli powiat 

myśliborski nie wyrazi zgody na zawarcie umowy z WORD w Szczecinie  to inne powiaty  

chętnie podejmą tę inicjatywę. Poinformowała, że projekt uchwały jest dobrze 

przygotowany.  

 

Radca Prawny – Tomasz Domina 

poinformował, że jest różnica między umową najmu, a umową użyczenia. W sytuacji kiedy 

sejmik województwa wnosi o użyczenie to oznacza, że jest to nieodpłatne oddanie 

wykorzystania tego obiektu. Umowa najmu jest umową odpłatną, czyli powiat udostępnia 

lokal za odpłatnością. Zauważył, że jeżeli nieruchomość ma być wynajęta na czas 

nieokreślony to projekt uchwały jest bardzo ubogi. Nie ma w powiecie uregulowanej kwestii 

zasad wynajmowania nieruchomości. Sama uchwała o zasadach gospodarowania nie reguluje 

kwestii wynajmu. Jest przepis, który zakłada, że jeżeli powiat nie ma ustalonej kwestii 

wynajmu, to za każdym razem trzeba to regulować. Wyrażenie zgody przez Radę na 

zawarcie umowy najmu lokalu daje przepustkę, żeby tę umowę zawrzeć. Rada może podjąć 

uchwały intencyjne, ale nie skutkują one tym co uchwała o wyrażeniu zgody. W sytuacji 

kiedy umowa najmu zostanie podjęta bez stosownej uchwały to jest ona pozbawiona 

ważności. Zauważył, że samo podjęcie uchwały jest tylko przepustką dla Zarządu, żeby 

mogli podejmować dalsze negocjacje oraz podpisać tę umowę. Może zdarzyć się tak, że 

pomimo podjęcia uchwały nikt umowy nie podpisze. Uchwała nie zobowiązuje Powiatu do 

podpisywania tej umowy, ale uprawnia, żeby mógł to zrobić. Jeżeli chodzi o kwestię 

użyczenia to Rada nie musi wyrażać zgody na umowę użyczenia co oznacza, że  

Zarząd może sam podejmować te czynności bez zgody Rady. Uchwała Rady Powiatu o 

zasadach gospodarowania nieruchomości mówi o użyczeniu. Jest tam mowa, że Rada musi 

wyrazić zgodę na użyczenie. Zauważył, że punkt tej uchwały jest nieważny, ponieważ Rada 

powiatu nie ma uprawnień do wyrażania zgody na użyczenie. Nie zależnie, czy jest on 

zgodny z prawem, punkt ten obowiązuje. Uchwała przekracza uprawnienia Rady. Należy 

ustalić co chce sejmik, ponieważ jeżeli chce użyczenia, a mówi się najem to jest to zupełnie 

coś innego. Uchwała w sprawie zgody na zawarcie umowy najmu nie rodzi żadnych 

zobowiązań po stronie powiatu. Jest to tylko przepustka do dalszych rozmów na ten temat. 

Upoważnia ona Zarząd do zawarcia takiej umowy.  

 

Radny Rady Powiatu – Krzysztof Mrzygłód 

zapytał, czy potem kompetencje ma tylko Zarząd? 

 

Radca Prawny – Tomasz Domina 

poinformował, że tak. Ustalenie warunków najmu leży po stronie Zarządu. Zauważył, że 

powinna być wyjaśniona kwestia, czy chodzi o użyczenie czy najem.  
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Radny Rady Powiatu – Krzysztof Mrzygłód 

zapytał, czy kwestii w przypadku najmu nie można w jakiś sposób uwarunkować? 

 

Radca Prawny – Tomasz Domina 

poinformował, że Rada Powiatu ma prawo wyrazić zgodę, natomiast zawieranie w projekcie 

uchwały elementów warunku tej umowy jest przekroczeniem uprawnień, czyli wkroczeniem 

w uprawnienia Zarządu. Zauważył, że radni mogą podejmować uchwały, ale to nie będzie 

wiążące dla Zarządu.  

 

Radny Rady Powiatu – Arkadiusz Mazepa 

Poinformował, że w piśmie, o którym wszyscy mówią jest mowa, że dyrektor WORD-u 

zwrócił się, żeby Rada Powiatu w formie uchwały podjęła decyzję o wyrażenie zgody na 

bezterminowe użyczenie obiektu ZSP nr 1 w Barlinku. Zauważył, że jeżeli ktoś oczekuje 

użyczenia obiektu to może mieć intencje, że to ma być nieodpłatne. Jeżeli ktoś od powiatu 

oczekuje tego, a jest prezentowany najem czyli koszty i wydatki, to nasuwa się pytanie czy 

powiat chce mieć ten ośrodek, czy należy wydłużyć dyskusje i tym samym zrazić do siebie 

WORD, który będzie to prezentował na komisji sejmiku wojewódzkiego? Zapytał, co się 

stanie, jeżeli będzie inny powiat, który podejmie uchwałę o nieodpłatnym użyczeniu 

nieruchomości na ten cel? To czyja propozycja będzie korzystniejsza? Ta umowa, która 

umożliwi nieodpłatne korzystanie, czy ta umowa, która będzie rodziła zobowiązania? Czy są 

prowadzone jakieś rozmowy? Czy będą jakieś zobowiązania po stronie powiatu czy 

wszystko jest po stronie WORD-u? Zauważył, że przy tworzeniu RPO-T w Dębnie, gdy 

powiat przejął zadania województwa, to Marszałek przekazał pieniądze na wyposażenie tej 

placówki. Powiat nic nie wydał na sprzęt. Jeżeli powstaje kolejna placówka, kolejne miejsca 

pracy, to czy będą jakieś wydatki ze strony powiatu? Czy nie powinna być z tego powodu 

zmiana projektu uchwały? Jeżeli WORD oczekuje użyczenia, a uchwała zostaje podjęta na 

najem, to się zdziwią z tego powodu. Zauważył, że jeżeli Zarząd chce prowadzić dalej 

rozmowy oraz powiat chce mieć ten ośrodek to należy napisać projekt uchwały taki, jak chce 

WORD, żebyśmy mogli mieć ten ośrodek. Poinformował, że zagłosuje za, ale wprost za 

oczekiwaniem dyrektora WORD-u.  

 

Radny Rady Powiatu – Krzysztof Mrzygłód 

poinformował, że jest sprzeczność logiczna. Wychodzi na to, że powstał jakiś błąd. 

Zauważył, że jeżeli Rada nie ma kompetencji tylko Zarząd jeśli chodzi o użyczenie, no to 

błędem jest zwracanie się do Rady o użyczenie. Jeżeli dyrektor WORD-u ma świadomość, że 

zwraca się do Rady to powinien wiedzieć, że ma ona kompetencje na wynajem, natomiast 

Zarząd ma kompetencje na użyczenie. Dyrektor WORD do Rady mógł się zwrócić z prośbą 

tylko o wynajem, nie o użyczenie. Podczas Zarządu z panem Falińskim ustalane były  

warunki dotyczące najmu. Mówił o pewnych ulgach z tytułu poniesionych inwestycji. Mówił 

o kosztach, które poniesie WORD oraz kosztach, które będzie ponosił z tego tytułu. 

Zauważył, że musiał być po prostu błąd pisarski w piśmie Dyrektora WORD. Apelował, 

żeby nie zamykać drogi w tym kierunku ze względu na to, że jest to cenna inicjatywa i 

obdarzyć Zarząd zaufaniem. Jeżeli nie ma takiego zaufania to zwrócił się z prośbą do 

każdego z członków Zarządu o deklarację, że nie zgodzi się na podpisanie umowy, która 

będzie niekorzystna dla powiatu.  

 

Radca Prawny – Tomasz Domina 

zwrócił uwagę na to, że na użyczenie nie jest potrzebna zgoda Rady, ale w uchwale Rady 

Powiatu o zasadach gospodarowania nieruchomości ten zapis jest, dlatego są do czynienia z 

aktem prawa miejscowego, który obowiązuje na terenie powiatu. Nie ryzykowałby 
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podejmowania tej uchwały bez zgody Rady Powiatu. Zauważył, że projekt uchwały można 

zmienić tak, żeby zawierał zgodę na umowę najmu lub użyczenia. Wola zostanie po stronie 

Zarządu jaka to będzie umowa. Wtedy jest otwarta droga.  

 

Radna Rady Powiatu – Alicja Prill 

złożyła wniosek formalny o zmianę treści uchwały dopisując wyrażenie „ zgody na najem 

lub użyczenie nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Myśliborskiego”  oraz dodanie 

do treści pierwszego paragrafu „zgody na najem lub użyczenie nieruchomości”. Zauważyła, 

że jeżeli sejmik zobaczy, że uchwała jest podjęta tylko jako umowa najmu to pomyśli, że 

powiat chce, żeby WORD płacił za wynajęcie obiektu. Żeby nie spowodować, że któryś 

powiat nasz wyprzedzi, należy zawrzeć tę zmianę w treści uchwały, o której jest mowa.  

 

Wicestarosta Powiatu Myśliborskiego – Mariusz Norsesowicz 

Zacytował fragment protokołu nr 127/2016 z posiedzenia Zarządu Powiatu w dniu 10 

października; ,, Członek Zarządu – Krzysztof Mrzygłód zapytał, czy istnieją wymagania co do 

układu i rodzaju ulic w miejscowości w której będzie przeprowadzany egzamin praktyczny? 

Jerzy Faliński – Główny specjalista WORD Szczecin przekazał, że m. Barlinek spełnia 

wymagania określone przepisami. Członek Zarządu – Andrzej Potyra zapytał, czy istniała 

wcześniej możliwość wystąpienia z tą inicjatywą? Jerzy Faliński – Główny specjalista WORD 

Szczecin przekazał, że nowo ustalone przepisy dotyczące miejscowości w których może 

odbywać się egzamin zostały wprowadzone w przeciągu 3 ostatnich lat… Członek Zarządu – 

Andrzej Potyra zapytał, o stanowisko Burmistrza Barlinka w tej sprawie? Jerzy Faliński – 

Główny specjalista WORD Szczecin odpowiedział, że Burmistrz Barlinka popiera ten pomysł. 

Członek Zarządu – Andrzej Potyra zapytał, o kwestie finansowe? Jerzy Faliński – Główny 

specjalista WORD Szczecin odpowiedział, że WORD będzie ponosić koszty dotyczące opłat za 

media i koszty związane z najmem nieruchomości. Zauważył, że zostaną również pokryte 

koszty dotyczące remontu placu manewrowego. Z tego placu będą mogły również korzystać 

szkoły jazdy z terenu Powiatu. Poinformował, że liczy na współpracę z miejscowymi 

szkołami…’’ Kolejno zacytował fragment pisma z dnia 17 października 2016 roku 

skierowanego do pani Starosty z WORD  Szczecin. ,, Szanowna Pani, niniejszym informuję 

Panią, że występuję do Marszałka Zachodniopomorskiego z inicjatywą powołania w powiecie 

myśliborskim oddziału WORD w Szczecinie do przeprowadzania egzaminów na prawo jazdy 

kat. A i B. Nasze wspólne uzgodnienia oraz podjęta uchwała Zarządu Powiatu w sprawie 

najmu i wysokości opłat za czynsz, upoważniają mnie do dalszych niezbędnych działań w celu 

sfinalizowania tej inicjatywy.. ‘’ zauważył, że w piśmie jest wprost napisane, że chodzi o 

najem. Wnioskował, o wyrażenie pisemnego stanowiska  w kwestii zasadności i celowości 

powołania WORD w Powiecie Myśliborski, a konkretnie w Barlinku. Poinformował, że w 

piśmie z 24 października 2016 roku słowo użyczenie zostało źle zinterpretowane. Odbyła się 

korespondencja pomiędzy dyrektorem WORD, a dyrektorem ZSP nr 1 w Barlinku, w której 

była mowa o przykładowych kwotach wysokości czynszu za najem obiektu.  

 

Radna Rady Powiatu – Alicja Prill 

poinformowała, że zmiana zaproponowana przez nią pozwoli na to, że sejmik inaczej na to 

spojrzy. Zauważyła, że należy ułatwiać drogę dla WORD-u, żeby powstał on w naszym 

powiecie. Wpisanie najmu lub użyczenia będzie uważane, że jest możliwość utworzenia tego 

ośrodka w Barlinku. Apelowała o przegłosowanie jej wniosku. Złożyła wniosek w sprawie 

dopisania w nazwie uchwały po słowach umowy najmu słowa ,,lub użyczenia’’. W związku z 

powyższym w paragrafie 1 dopisuje się również użyczenie.  

 

Kolejno, Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania złożonego wniosku: 
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Za wnioskiem formalnym głosowało – 16 , przeciw 0, nikt nie wstrzymał się od głosu 

 

Kolejno, Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania projektu uchwały po zmianach.  

 

Za podjęciem uchwały głosowało – 16 radnych, przeciw – 0 radnych, nikt nie wstrzymał się 

od głosu.  

 

Uchwała Nr XXV/144/2016 Rady Powiatu w Myśliborzu z dnia 28 października 2016 

roku w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu nieruchomości stanowiącej 

własność Powiatu Myśliborskiego została podjęta - załącznik nr 11 do protokołu 

 

 

Radny Rady Powiatu – Ferdynand Łukasik 

złożył wniosek formalny o przerwanie sesji i procedowanie pozostałych punktów na sesji w 

dniu 3 listopada 2016 roku o godz. 15.00.  

 

Kolejno, Przewodniczący Rady przystąpiła do głosowania złożonego wniosku: 

 

Za wnioskiem formalnym głosowało – 10 , przeciw 3, nikt nie wstrzymał się od głosu 

 

 

Przewodniczą Rady Powiatu przerwała obrady i ogłosiła przerwę do dnia 3 listopada 2016 

roku (czwartek) na godzinę 15.00 .  

 

Kontynuacja  sesji Rady Powiatu w Myśliborzu odbytej w dniu 3 listopada 2016 roku 

w Starostwie Powiatowym w Myśliborzu, przy ul. Północnej 15. 

 

Obrady rozpoczęły się o godz. 1500, a zakończyły o godz. 19
05 

Przewodnicząca Rady Elżbieta Ligenza dokonała wznowienia obrad XXV sesji Rady Powiatu 

w Myśliborzu.  

Powitała radnych, Starostę Myśliborskiego, zaproszonych gości, mieszkańców 

Powiatu Myśliborskiego oraz wszystkich zaproszonych gości.  

 

Przewodnicząca Rady na podstawie listy obecności (załącznik Nr 12 do protokołu) 

stwierdził, że w obradach udział bierze 18 radnych, co upoważnia Radę do podejmowania 

prawomocnych uchwał.  

Podczas sesji nieobecny Jarosław Ostry.  

 

Ad. 7 

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu:  Informacja o stanie dróg powiatowych. 

 

Naczelnik ZD – Adam Trzciński 

Poinformował, że Wydział przedstawił informacje na temat stanu dróg powiatowych. Jest 

przedstawione tabelaryczne zestawienie dróg powiatowych z krótką charakterystyką ich stanu 

technicznego i wskazaniem sposobu napraw i remontów. Przedłożona została informacja dot. 

realizowanych wspólnych projektów drogowych z poszczególnymi samorządami gminnymi, 
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zadania wykonane w roku 2016 w ramach robót budowlanych i prac remontowych oraz 

inwestycje, które są w trakcie realizacji.  Ponadto jest szczegółowa informacja  dot. zakresu 

prac wykonanych przez pracowników w Obwodach Drogowych Cychry i Myślibórz. Poprosił 

o pytania. 

 

Radny Rady Powiatu – Zygmunt Siarkiewicz 
poprosił o informacje, czy w projekcie budżetu na przyszły rok zostały zaplanowane 

inwestycje i remonty na drogach  na terenie Gminy Barlinek? 

 

Naczelnik ZD – Adam Trzciński 

poinformował, że jest zaplanowana modernizacja drogi w Mostkowie. 

 

Radny Rady Powiatu – Zygmunt Siarkiewicz 
zapytał, czy jest to fragment od wjazdu do kościoła? 

 

Naczelnik ZD – Adam Trzciński 

poinformował, że tak. Będzie to remont drogi nr 151 do skrzyżowania, przy którym znajduje 

się kościół. Koszt inwestycji wynosi 1 550 000 zł. Dodatkowo planuje się budowę chodnika 

po obydwu stronach w Moczkowie. Koszt w granicach 50 000 zł.  Zaplanowana jest 

kontynuacja ul. Okrętowej. Obejmuje ona poszerzenie drogi, chodniki. Koszt jest szacowany 

w granicach 2 000 000 zł.  

 

Radny Rady Powiatu – Krzysztof Mrzygłód 

zapytał, na czyj wniosek jest inwestycja w Moczkowie? 

 

Naczelnik ZD – Adam Trzciński 

poinformował, że na wniosek mieszkańców i radnych.  

 

Starosta Myśliborski – Danuta Patkowska 

zauważyła, że jeszcze nie ma projektu budżetu.  

 

Naczelnik ZD – Adam Trzciński 

poinformował, że inwestycja Moczkowo jest ujęta w Wieloletnim Planie Finansowym. 

 

Radny Rady Powiatu – Zygmunt Siarkiewicz 
poprosił o informacje na temat drogi od wiaduktu w stronę Karska. 

 

Naczelnik ZD – Adam Trzciński 

poinformował, że Gmina Nowogródek Pomorski partycypowała w kosztach tej drogi w  

Karsku w wys. 255 000 zł. W 2017 roku i 2018 roku jest planowana realizacja na terenie 

Nowogródka. Będzie to kontynuacja tego projektu na odległości 2,1 km na kwotę 2 310 000 

zł. Został zrealizowany fragment drogi Karsko – Łubianka od długości 7,1 km z partycypacją 

Gminy Nowogródek i  środków zewnętrznych. Została przeprowadzona regeneracja 

nawierzchni na odcinku 1,5 km. 

 

Radny Rady Powiatu – Krzysztof Mrzygłód 

Zauważył, że 1,9 km.  

 

Naczelnik ZD – Adam Trzciński 
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poinformował, że  w Łubiance jest jeszcze 400 m, czyli razem 1,9km. Były pewne plany do 

budżetu, na dzień dzisiejszy nie ma nic konkretnie założonego, ani w WPF-ie, ani w budżecie.  

 

Radny Rady Powiatu – Zygmunt Siarkiewicz 
zapytał, czy ta dokumentacja zostaje „w szufladzie”? 

 

Naczelnik ZD – Adam Trzciński 

poinformował, że nie. Dokumentacja dotyczy 12,5km drogi W przyszłym roku będzie 

zrealizowane 2,1 km na terenie Nowogródka i Sumiaka.  

 

Radny Rady Powiatu – Zygmunt Siarkiewicz 
zauważył, że nie ma w planach, żeby w Gminie Barlinek wykonać remont drogi od strony 

Łubianki. Nie ma rozmów z gminą w tej sprawie.  

 

Naczelnik ZD – Adam Trzciński 

poinformował, że odbyły się spotkania. Radny Mrzygłód był inicjatorem tego wszystkiego, 

ponieważ chciał żeby wykonać remont fragmentu tej drogi 2113 Karsko – Łubianka. Koszt 

wynosi ok. 4,5 mln zł. Gmina Barlinek nie była zainteresowana tą inwestycją.  

 

Radny Rady Powiatu – Zygmunt Siarkiewicz 
Zapytał, jak wygląda sprawa Mostkowa na dzień dzisiejszy, ponieważ w tamtym tygodniu 

Burmistrz był zaskoczony informacją, że gmina nie chciała partycypować w kosztach. 

Burmistrz przekazał informację, że złożył deklarację na partycypację w 50%. 

 

Naczelnik ZD – Adam Trzciński 

przekazał, że gmina Barlinek  ma podpisane porozumienie. 

 

Radny Rady Powiatu – Zygmunt Siarkiewicz 
zapytał, czy jest takie porozumienie?  

 

Naczelnik ZD – Adam Trzciński 

poinformował, że fizycznie tak. Znajduje się w aktach i jest podstawą do tego, żeby można 

było realizować ten projekt.  

 

Radny Rady Powiatu – Zygmunt Siarkiewicz 
zapytał, jak na dzień dzisiejszy wygląda sprawa z Mostkowem? 

 

Naczelnik ZD – Adam Trzciński 

poinformował, że porozumienie zostało podpisane z końcem czerwca/początkiem lipca. 

Gmina partycypuje do 116 000 zł, to jest 50% wkładu własnego w przypadku projektu 

realizowanego z 85% dotacją. Jeżeli powiat otrzyma te środki, to wtedy będzie to 

porozumienie realizowane. Jeżeli nie będzie, to decyzja zapadnie między samorządami co 

będzie robione dalej.  

  

Radny Rady Powiatu – Krzysztof Mrzygłód 

zapytał, kiedy jest planowane rozstrzygnięcie? 

 

Naczelnik ZD – Adam Trzciński 

poinformował, że do połowy listopada powinna być informacja.  
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Radna Rady Powiatu – Alicja Prill 

zapytała, czy w budżecie na 2017 rok zaplanował Zarząd inwestycje drogowe na trenie 

Gminy Myślibórz, jeżeli tak to jakie? Czy będą jakieś wspólne inwestycje z Gminą 

Myślibórz? Czy były prowadzone jakieś rozmowy z Burmistrzem MiG Myślibórz? Czy jest 

podpisane porozumienie? Poinformowała, że na Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, 

Bezpieczeństwa Publicznego i Drogownictwa podjęto wniosek, aby Dział Zarządu Dróg 

przygotował uzupełnienie zestawienia, które jest w tej informacji o szacowane inwestycje 

jakie należałoby wykonać, żeby poprawić jakość tych dróg powiatowych oraz kolejność tych 

dróg w jakiej należałoby je remontować. Zauważyła, że powiat powinien mieć program, który 

miałby na celu poprawę jakości dróg w powiecie.  

  

Naczelnik ZD – Adam Trzciński 

Poinformował, że w bieżącym roku w porozumieniu z gminą zostały zrealizowane dwie 

inwestycje m.in. 1 etap chodnika w m. Ławy z 50% dotacją ze strony gminy oraz mikro 

dywanik na terenie m. Kierzków. Zauważył, że w poprzednim roku współpraca nie wyglądała 

za dobrze, ponieważ dotacja ze strony gminy była dużo niższa. Na razie jest projekt planu 

budżetu i takie zasadnicze inwestycje to: 2 etap chodnika w m. Ławy; budowa chodnika w m. 

Chłopowo, dokumentacja jest przygotowana, trzeba tylko pozyskać środki na realizację 

inwestycji. Odcinek jest dość długi, w granicach 1km. Jest to koszt w granicach 90 000 zł. 

Kolejną inwestycją jest przygotowanie dokumentacji drogi od starej trójki do wjazdu na 

MALDROBUD w Głazowie. W Sulimierzu nie było nic planowane. W tamtym roku był 

zrealizowany najważniejszy odcinek. Jeżeli chodzi o drogę w Głazowie, to rozważana jest 

możliwość zgłoszenia do programu przebudowy dróg lokalnych przy równoczesnym 

dofinansowaniu samorządu gminnego.   

Poinformował, że jeszcze do tego dochodzi chodnik przy szkole w Kierzkowie. W tym roku 

Zarząd Województwa przekazał 33,5 km dróg wojewódzkich. Do tej pory sprawa była w 

wojewódzkim sądzie administracyjnym. Rozstrzygnęło się to na naszą niekorzyść. 

Otrzymaliśmy 33,5 km drogi w zamian za 14,6 km starej trójki. Uznano, że jest to zgodne z 

artykułem, który dopuścił do takiego przekazania dróg. Tyle samo kilometrów można 

przekazać Gminie Nowogródek oraz Gminie Myślibórz.  

 

Radny Rady Powiatu – Janusz Fabiańczyk 
Zauważył, że w tej informacji, którą otrzymali radni w rubryce 33 jest wspomniane o drodze 

bitumicznej o szerokości 4 m w stanie dobrym i dostatecznym. Która to jest droga? Zapytał 

kiedy będzie coś robione na skrzyżowaniu Barnówko, Dolsk, Różańsko? Droga jest w stanie 

dostatecznym, a poruszają się na niej pojazdy dowożące dzieci do szkół. Czy są jakieś 

przymiarki na wykonanie remontu drogi na odcinku Barnówko-Dolsk?  

 

Naczelnik ZD – Adam Trzciński 

poinformował, że jest to droga Warnice – Stare Łysogórki o dł. 2 km. Zauważył, że droga w 

kierunku Barnówko prowadząca przez las jest w złym stanie, miejscami w dostatecznym. 

Droga jest głównie użytkowana przez PGNiG. Kontaktowano się z nimi w sprawie remontu 

tej drogi, ale niestety mają takie zapisy, że nie mogą udzielać dotacji. W ramach opłaty 

środowiskowej można będzie wyremontować tę drogę. Będzie o to wnioskował.  

 

Radny Rady Powiatu – Ferdynand Łukasik 
zapytał, kiedy będzie modernizowana droga do składowiska odpadów w Dalszym? Zauważył, 

że ruch tam jest wzmożony, droga jest wąska. Poinformował, że w m. Ławy jest potrzeba 

budowy chodnika od kościoła do cmentarza, ponieważ droga jest kręta a ruch pojazdów jest 

nasilony. Kolejno zapytał, co z drogą od Chłopowa do Pniowa poprzez Rościn? Czy rozmowy 
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się toczą i kiedy ewentualnie w perspektywie będzie uruchomiona żwirownia w Chłopowie? 

Co z drogą od Czernikowa poprzez Sarbinowo do Golenic? Zauważył, że odcinek od 

Czernikowa do Sarbinowa jest w fatalnym stanie. Czy przewiduje się częściowe położenie tej 

nawierzchni? Czy ilość środków kierowanych na drogi, pozwala utrzymywać wszystkie drogi 

w niezmienionym stanie?  

 

Naczelnik ZD – Adam Trzciński 

poinformował, że wszystkie zaproponowane zmiany będą realizowane. Zauważył, że środki 

nie są wystarczające, są to jedne z najniższych środków w województwie. Dotyczy to 

wszystkich lat na przełomie dekady. Powiat Myśliborski na 1 km dysponuje środkami w 

wysokości 3 tyś zł, gdzie ościenne powiaty mają ich średnio ponad 4 tyś. Patrząc pod kątem 

inwestycji, również jesteśmy na samym końcu. Nie wie kiedy będą podjęte działania w 

sprawie remontu drogi do wysypiska śmieci a także do  Chłopowa. Nie jest w stanie określić, 

kiedy będą podjęte działania w sprawie modernizacji dróg. Zauważył, że nie ma finansów, 

drogi są drogie w utrzymaniu i w remoncie. Jeżeli chodzi o drogę w Dalszym, wysypisko nie 

poczuwa się do tego, że wspomóc powiat w sprawie remontu tej inwestycji. Jest to odcinek 

1,4 km wymagający poszerzenia przynajmniej do 5,5 m. Jest to koszt w granicach 1,2 mln zł. 

Nie jest to zapisane w budżecie ani w planach. W tym roku za pomocą frezu zostało 

wyrównane pobocze.   

 

Radny Rady Powiatu – Arkadiusz Mazepa 
Poprosił o informację co jest zakresem wniosku o dofinansowanie w ramach zawartego  

porozumienia z Gminą Dębno na modernizację drogi powiatowej w m. Różańsko?  

Co jest planowane w m. Różańsko wraz z Gminą Dębno? Kiedy będzie to zrobione? Co 

będzie robione w roku 2017?  

Kolejno przekazał, że w poprzedniej kadencji również z PGNiG nie udało się dojść do 

partycypacji w modernizacji dróg. Zwrócił się z prośbą, żeby na drodze Barnówko – Dolsk  

zostało naprawione pobocze po jednej i po drugiej stronie przez PGNiG, a także  żeby droga z 

Dolska do Barnówka  była odśnieżana w całości, żeby dzieci mogły bezpiecznie dojechać 

autobusem szkolnym do szkół.  

 

Naczelnik ZD – Adam Trzciński 

zauważył, że lata 2017/2018 są bardzo obciążone jeżeli chodzi o inwestycje drogowe, dlatego 

zostało to rozłożone w czasie. W roku 2017 są dwie inwestycje z PROW-u, w 2018 jedna. 

Jeżeli wniosek z Mostkowa się powiedzie to będzie dodatkowo jeszcze jedna inwestycja w 

2017 roku i ta duża inwestycja na 4,5 mln zł w Różańsku w roku 2018. Oprócz tego jest 

jeszcze dużo drobnych inwestycji, które są w planie projektu budżetu. W miejscowości 

Różańsko będzie wykonana całkowita przebudowa wszystkich dróg powiatowych ok. 2 km. 

W tym są również drogi gminne. Kompleksowa kanalizacja deszczowa w całej miejscowości 

oraz chodniki. Poinformował, że odśnieżanie odcinka Barnówko-Dolsk jest nieujęte w 

standardzie. Nie jest tak, że te drogi w ogóle nie są odśnieżane. W przypadku zimy, gdzie te 

drogi są nieprzejezdne, drogi są odśnieżane. Będą te drogi utrzymywane w miarę posiadanych 

środków finansowych. Zauważył, że zimy są ostatnio łagodne i udaje się zaoszczędzić sporo 

środków, z których są organizowane drobne inwestycje.  

 

Starosta Myśliborski – Danuta Patkowska 

zauważyła, że drogą Barnówko – Dolsk nie ma dowozów uczniów do szkół. Z uwagi na zły 

stan techniczny dowozy są prowadzone drogą Myślibórz-Barnówko. Poinformowała, że 

został nawiązany kontakt z PGNiG i zostanie wyznaczona osoba do korespondencji w 

sprawie partycypacji kosztów poprawy nawierzchni.  
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Radny Rady Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 
zapytał,  czy wszystkie formalności związane z przyjęciem drogi nr 128 na odcinku 28 km już 

zostały dopięte? Zauważył, że jest ona objęta całorocznym utrzymaniem. Czy podjęto 

działania w zakresie gminy, żeby przekazać część dróg powiatowych? Zwrócił uwagę na 

odcinki dróg, które są w tragicznym stanie. Na drodze za Kierzkowem w stronę Otanowa był 

zerwany przepust jeszcze jak był transportowany żwir. Jest tam bardzo nierówny odcinek 

drogi. Zwrócił się z prośbą, żeby zaplanować w bieżącym utrzymaniu ścinkę poboczy w m. 

Czółnów. Samo pobocze wynosi ok. 20 cm. Na drodze do Głazowa wystarczyłaby sama 

ścinka, ponieważ ta droga będzie niebezpieczna w momencie przymrozków.  

 

Naczelnik ZD – Adam Trzciński 

poinformował, że drogi zostały przekazane mocą sejmiku wojewódzkiego. Jest to 3,5 km 

drogi 121 oraz droga 128. W tym momencie wszystkie te działki powinny stać się własnością 

Powiatu Myśliborskiego. Na dzień dzisiejszy właścicielem tych gruntów jest województwo 

zachodniopomorskie. Powiat nie jest ich właścicielem, ponieważ procedury są bardzo 

niejasne i sami geodeci nie wiedzą co z tym zrobić. Poinformowano tylko, że na mocy 

uchwały powiat powinien stać się ich właścicielem i złożyć wniosek do ksiąg wieczystych, 

żeby zostały przepisane. Nic nie jest robione w kwestii ewidencji gruntów. Nie zostały 

złożone żadne wnioski z zarządu koszalińskiego, ani województwa zachodniopomorskiego do 

naszego Wydziału Geodezji o zmianę statutu tych dróg. Nasz zarządca drogi wystąpił o 

nadanie numerów powiatowych tym drogom. Zauważył, że przekazanie dróg gruntowych nie 

opłaca się w tym momencie, ponieważ drogi są w dobrym stanie. Drogi zostały przekazane 14 

stycznia br. Gmina Myślibórz wyraziła chęć przejęcia odcinka od baszty, drogi krajowej 26 

do starej trójki. Te drogi jednak zostały pozostawione powiatowi. Nie jest to droga, której 

utrzymanie będzie tanie. Pomimo tego, że droga nie wymaga remontów cząstkowych, ale 

wymaga odpowiednich doglądów. Koszt odmalowania pasów co 2 lata wynosi ok. 130 tyś zł.  

 

Radny Rady Powiatu – Andrzej Potyra 
poprosił o podanie terminu zakończenia realizacji budowy chodnika w m. Moczkowo.  

 

Naczelnik ZD – Adam Trzciński 

Przekazał, że planowany termin to 20 listopada br.  

 

Radny Rady Powiatu – Zygmunt Siarkiewicz 
zapytał, kiedy zapadła decyzja o budowie chodnika w Moczkowie?  

 

Naczelnik ZD – Adam Trzciński 

poinformował, że mniej więcej w połowie roku. Kilka lat wcześniej tam była propozycja 

ścieżki rowerowej do ogródków działkowych.  

 

Radny Rady Powiatu – Zygmunt Siarkiewicz 
przekazał, że powiat powinien skupić się na drogach i szkolnictwie ponadgimnazjalnym. 

Wiele projektów zostało rozpoczętych  i nie dokończonych tak jak w m. Płonno, gdzie 

wykonano dokumentację, ale nie podjęto żadnych dalszych działań. W informacjach, które 

przedstawiono można zauważyć, że ok. 40% dróg nie bitumicznych to są drogi na terenie 

Gminy Barlinek. Stan dróg powiatowych w pozostałych 4 gminach jest dużo lepszy, 

ponieważ tam są przede wszystkim drogi bitumiczne. Stan dróg  w gminie Barlinek jest zły. 

Zawnioskował o remont fragmentu drogi powiatowej w Barlinku w kierunku Żydowa.  

Zaapelował do Zarządu, żeby wypracować plan rozwoju sieci dróg na kolejne 2 lata.  
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Starosta Myśliborski – Danuta Patkowska 

poinformowała, że wiele zadań jest wspólnie realizowanych z samorządami gminnymi. W br. 

z Gminą Dębno nie był realizowany żaden projekt jednak na terenie gminy Dębno 

wykonanych zostało wiele chodników z własnych środków.   

 

Radny Rady Powiatu – Krzysztof Mrzygłód 
zapytał, dlaczego powiat nie brał udziału w obecnej edycji schetynówki? Poinformował, że 

wszystkie gminy, które zawnioskowały, otrzymały pieniądze. Czy są u nas obszary, które 

można wspomóc tymi pieniędzmi? Dlaczego tak mało wnioskujemy o środki zewnętrzne? 

Czy wynika to z braków kadrowych? Zauważył, że należy rozmawiać na temat rozwiązania 

tego problemu. Zauważył, że może należy wzmocnić kadrę dotyczącą pozyskiwania tych 

środków, może poszukać partnerów w sensie obsługi pozyskiwania tych środków. Zgodził się 

z opinią radnego Siarkiewicza, że  na pierwszym planie powinno się zająć drogami, ponieważ 

stan dróg jest kiepski, a to rzutuje na dalszy rozwój naszych miejscowości i komunikację 

między nimi. Złożył wniosek o poszukanie możliwości pozyskania środków z tytułu 

przynależności historycznej drogi, albo jakichś innych sytuacji umożliwiających pozyskanie 

środków. Nawiązując do wniosku złożonego przez komisję związaną z drogownictwem, zadał 

pytanie, gdzie zostały skierowane środki z ostatnich 2 lat, które zostały po nie 

wykorzystanych środków zimowego utrzymania dróg? Dlaczego, mimo otrzymanego 

wniosku, w którym jest zatwierdzona inwestycja w sprawie przebudowy chodnika w pasie 

drogi powiatowej w m. Karsko, widnieje ona w informacji jako plan w trakcie procedur, a 

potem częściowo została okrojona i nie zostanie dokończona? Zauważył, że zabezpieczenie 

pobocza w kierunku Łubianki odbyło się na chybił trafił i jadąc tą drogą czasami trafia się w 

część tego pobocza. Zasugerował, że powinno to być zrobione ciągiem, a zostało zrobione to 

etapami. Zauważył, że pieniądze publiczne można by było lepiej zaplanować i wykorzystać, 

dlatego chciałby, żeby były uwzględniane potrzeby mieszkańców. Gdyby wszystko było 

dobrze przepracowane i zaplanowane to byłaby to sytuacja zadowalająca.  

 

Naczelnik ZD – Adam Trzciński 

poinformował, że cieszy się, że jest możliwość przedyskutowania wszystkich spraw 

związanych z drogami i można otwarcie zadawać pytania na ten temat i udzielać cennych 

uwag. Drogi w informacji są uporządkowane według numeracji, ale będzie zrobiona ich 

kolejność według tych, które wymagają szczególnej modernizacji. Co do kosztów są to 

szacunki. Jeżeli chodzi o trasę Karsko – Łubianka za kwotę 107 tyś zł byłoby zaplanowane  

najwyżej 300 metrów, a tak udało się zrobić 1,5 km. Program rozwoju gminy i infrastruktury 

drogowej został  w tym roku pominięty. Gminy, które złożyły wnioski to pozyskały środki 

finansowe. Zauważył, że powiat pozyskał dofinansowanie z PROWu (2 wnioski). Są to duże 

inwestycje łącznie na ok. 10 mln zł. Na ten rok nie ma już możliwości, żeby pozyskać środki 

finansowe. Pieniądze, które zostają z dróg po zimie idą na bieżące wydatki. Jak jest ostrzejsza 

zima, to trzeba wnioskować do Zarządu o zwiększenie środków. W ramach pozostałych 

środków z zimowego utrzymania dróg został wykonany pierwszy etap inwestycji w Karsku 

jest realizowany w ramach tych środków, w Łubiance, Kierzkowie i Moczkowie położony 

został  mikro dywanik. Zostało zaoszczędzone 200 tyś zł, ale tych pieniędzy już nie ma, 

ponieważ już są podzielone na bieżące wydatki. .   

 

Radny Rady Powiatu – Krzysztof Mrzygłód 
ponowił pytanie, dlaczego inwestycja w Karsku została wycofana?  

 

Naczelnik ZD – Adam Trzciński 



26 

 

poinformował, że to pytanie powinno być skierowane do Członków Zarządu.  

 

Radny Rady Powiatu – Krzysztof Mrzygłód 
poinformował, że on jako członek Zarządu nie wnioskował o zaniechanie inwestycji. 

Zauważył, że nie ma takiej wiedzy, dlaczego Wydział Dróg nie wykonał tej inwestycji, mimo 

że Zarząd skierował wniosek o jej wykonanie. Zaapytał, dlaczego nie została wykonana?  

 

Radny Rady Powiatu – Zygmunt Siarkiewicz 
zapytał, czy dostał takie polecenie?  

 

Naczelnik ZD – Adam Trzciński 

poinformował, że sam podjął taką decyzje.  

 

Radny Rady Powiatu – Krzysztof Mrzygłód 
zapytał, czy sam podjął, żeby inwestycja nie została wykonana? 

 

Naczelnik ZD – Adam Trzciński 

poinformował, że jeżeli znajdą się środki to inwestycja zostanie zrealizowana w przyszłym 

roku.  

 

Radny Rady Powiatu – Krzysztof Mrzygłód 
zapytał, czy będzie ona realizowana w przyszłym roku?  

 

Naczelnik ZD – Adam Trzciński 

poinformował, że chciałby, żeby była zrealizowana. Zauważył, że realizacja inwestycji w 

100%  z własnych środków polegająca na budowie chodników nie miała miejsca w tym roku. 

Jedynym takim miejscem jest Karsko, gdzie w 100% powiat finansuje całą inwestycje.  

 

Radny Rady Powiatu – Krzysztof Mrzygłód 
poinformował, że gmina udzieliła dotacji.  

 

Naczelnik ZD – Adam Trzciński 

zauważył, że nie na ten fragment.  

 

Radny Rady Powiatu – Krzysztof Mrzygłód 
zapytał, na który fragment? 

 

Naczelnik ZD – Adam Trzciński 

poinformował, że na ten, który jest nierealizowany w tym roku. Od początku był zapisany w 

100% w kosztach powiatu. Mając braki na bieżące utrzymanie na kilku paragrafach 

postanowił, że zmieni te środki, ponieważ ma takie prawo i Zarząd uznał to za zasadne. 

Gdyby Zarząd uznał, że jest bezzasadne to inwestycja byłaby realizowana.  

 

Radny Rady Powiatu – Andrzej Potyra 
zauważył, jest rzeczywiście na terenie gminy Barlinek jest 33,5 km dróg brukowych. Do dróg 

powiatowych nie powinno zaliczyć się drogę z krzyżówki z Karska w kierunku do Krzynki, 

ponieważ jeżdżą nią tylko i wyłącznie pojazdy wywożące drewno z lasu. Zauważył, że nikt z 

mieszkańców nawet nie podejmuje działań, żeby tę drogę remontować. Jest to droga brukowa, 

miejscami kompletnie rozjeżdżona, a nazywa się drogą powiatową, która łączy Staw poprzez 

Karsko do Krzynki. Droga, która również nie powinna zaliczać się do dróg powiatowych jest 
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Niepołcko-Laskówko.  Statystycznie patrząc są 33 km dróg brukowych, ale gdyby odjęto ok. 

20 km tych dróg, które należałoby przekazać dla samorządów gminnych. Zauważył, że w 

obrębie miasta Barlinka są najładniejsze drogi powiatowe, są wyremontowane i zadbane.  

 

Radna Rady Powiatu – Alicja Prill 
poinformowała, że zgadza się z tym, żeby część dróg przekazać burmistrzom. Komisja 

złożyła wniosek, żeby te drogi uporządkować, usystematyzować, określić potrzeby jakie są 

względem poprawy jakości dróg. Należałoby rozpocząć rozmowy z burmistrzami w celu 

usystematyzowania tych dróg. Zauważyła, że powinien  powstać program rozwoju 

modernizacji jakości dróg Powiatu Myśliborskiego. Poprosiła, o zamknięcie dyskusji w tej 

sprawie  i jej kontynuację po nowym roku, kiedy zostaną podjęte działania w celu 

skonstruowania programu. Poinformowała, że obecny Zarząd jest niewydolny w swoich 

działaniach, ponieważ  Naczelnik Wydziału Dróg  sam podejmuje decyzje na temat tego, w 

którym roku dana inwestycja będzie przeprowadzona.  

 

Radny Rady Powiatu – Krzysztof Mrzygłód 
poinformował, że dowiedział się, że droga na Krzynkę jest częścią historycznej drogi. 

Niegdyś znajdowała się na terenie Niemiec, ale była główną drogą, która łączyła wiele 

posiadłości ziemskich począwszy od Smolnicy oraz dotyczyła rozwoju nowej monarchii. 

Dowiedział się, że są projekty, które obejmują tą drogę, ponieważ biegnie ona aż do 

Malborka, więc można by było skorzystać z tych projektów i pozyskać środki nie wkładając 

nic poza swoim zaangażowaniem. Poinformował, że on jako członek Zarządu widzi, że są 

pieniądze, ale są nie do końca dobrze ulokowane, ponieważ są wydawane stricte bez obrotu. 

Odniósł wrażenie, że Wydział Dróg jest zarzucony pracą na tyle, że  nie chcą składać innych 

projektów. Zauważył, że jakby naczelnikowi naprawdę zależało na rozwoju powiatu to 

popatrzyłby na to, w którą stronę powiat powinien iść, żeby coś zrobić z drogami.. 

Poinformował, że jeżeli będą problemy natury kadrowej to Zarząd postara się je rozwiązać, 

ale do tego potrzebna jest współpraca. Zauważył, że najpierw trzeba projektować, rozmawiać, 

a dopiero później oceniać. Należy słuchać każdego pomysłu, bo z każdego można coś 

wyciągnąć całkiem niezłe pieniądze.  

 

Radny Rady Powiatu – Zygmunt Siarkiewicz 
poinformował, że radni nie są od rozliczania pracowników samorządowych. Od tego jest pani 

Starosta oraz Zarząd Powiatu, a radni są od rozliczania Zarządu. Zauważył, że to Rada 

wyznacza zadania i kierunki Zarządowi co ma robić poprzez uchwały i wnioski. Naczelnik 

informuje, że sam podjął jakieś decyzje, Zarząd nie panuje nad decyzjami, podejmuje je w 

sposób dowolny. Zapytał ile będzie wynosiło dokończenie drogi w Płonnie Kolejno 

przekazał, że w ustawie samorządowej jest zapisane, że powiat reprezentuje starosta, 

natomiast za budżet przed radą odpowiada Zarząd Powiatu i każda zmiana jeżeli nie ma 

upoważnień, musi trafić pod obrady sesji. Jeżeli ktoś zrobi to bez upoważnień, to jest to 

dyscyplina finansów publicznych. Zauważył, że przed radnymi powinien stanąć starosta, albo 

członek Zarządu mający wiedzę na temat dróg.  Informacja nie jest wyczerpująca, nie 

wiadomo co jest planowane na przyszły rok, bo wszystko się zmienia w ciągu roku. Zarząd 

jest przedstawicielem radnych. To on powinien wsłuchiwać się w uwagi radnych.  

 

Starosta Myśliborski – Danuta Patkowska 

przekazała, że Zarząd zna swoje obowiązki i prawa. Nie można podważać kompetencji 

wieloletnich pracowników. Pan Naczelnik Trzciński jako jedyny posiada tak ogromną wiedzę 

na temat dróg w Powiecie Myśliborskim. Należą mu się podziękowania za to co robi na rzecz 

powiatu. Wykonuje swoje obowiązki, z których inni korzystają. Jeżeli Naczelnik Wydziału 
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przedstawia wnioski Zarządowi i je uzasadnia, to są one analizowane przez Zarząd, a 

następnie podejmowana jest ostateczna decyzja.  

 

Naczelnik ZD – Adam Trzciński 

poinformował, że jest dysponentem budżetu drogowego i może wnioskować do Zarządu o 

przesunięcie środków między paragrafami. To zostało zrobione w przypadku środków, które 

miały być wydane na inwestycję i Zarząd podzielił te środki według jego uznania. Zauważył, 

że co roku wnioskuje o budżet 2,5 mln zł, ale go nie otrzymuje w takiej wysokości. Z tego 

budżetu, który jest mu przyznawany, musi utrzymać 465 km dróg, które są często w złym lub 

bardzo złym stanie. Zauważył, że akcja zima może się rozpocząć jeszcze w grudniu lub 

listopadzie, dlatego nie można wydawać wszystkich środków do końca października.  

Najważniejszy jest stan nawierzchni, żeby nie było ubytków, które mogą spowodować 

wypadek na prostej drodze. Większość tych zadań jest realizowanych we własnym zakresie, 

żeby było jak najtaniej. Jest to jedyny sposób, żeby te drogi służyły mieszkańcom powiatu. Są 

podejmowane starania, żeby bezpieczeństwo mieszkańców było na jak najwyższym poziomie 

przy tak niskich środkach na bieżące utrzymanie dróg.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu – Elżbieta Ligenza  
poinformowała, że odnosi wrażenie, że Płonno ponosi jakąś karę. W związku z tym zadała 

pytanie, czy trwają rozmowy z burmistrzem Barlinka nt. modernizacji drogi w miejscowości 

Płonno? Zauważyła, że jest to bardzo ważna i zarazem niebezpieczna droga.   

 

Naczelnik ZD – Adam Trzciński 

poinformował, że Płonno znajduje się na uboczu naszego powiatu i nie da się ukryć, że po 

jego drogach odbywa się ciężki transport i drogi są rozjeżdżane. Jest sporządzona 

dokumentacja i pozwolenie na przebudowę odcinka 20/16. Jest to odcinek od m. Krzynka 

poprzez Płonno do drogi wojewódzkiej 151. Jest to 4,5 km. Koszt szacowany w granicach 

5,5-6 mln zł. Zauważył, że dotacja co do remontu tej drogi jest możliwa tylko na odcinku  

leśnym. W m. Płonno wykonano na pewnym  odcinku kanalizację sanitarną i nawierzchnię, 

która jest w bardzo dobrym stanie, ale nie spełniają warunków szerokości. Żeby wykonać tę 

inwestycję potrzebny jest program rozwoju obszarów wiejskich, który został rozstrzygnięty w 

2016 roku i pozostały w nim oszczędności, z których może uda pozyskać się środki na tę 

inwestycję w drugim naborze.  

 

Radny Rady Powiatu – Zygmunt Siarkiewicz 
zapytał, czy w dokumentacji przedstawionej Zarządowi jest ta droga w planach?  

 

Naczelnik ZD – Adam Trzciński 

Poinformował, że tak.  

 

Radny Rady Powiatu – Zygmunt Siarkiewicz 
poprosił o wskazanie konkretnego dokumentu.  

 

Naczelnik ZD – Adam Trzciński 

poinformował, że na dzień dzisiejszy nie jest wprowadzone do WPF-u.   

 

Przewodnicząca Rady Powiatu – Elżbieta Ligenza  
ponownie zapytała, czy toczą się rozmowy? 

 

Radny Rady Powiatu – Zygmunt Siarkiewicz 
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zauważył, że jeżeli nie ma tej inwestycji w dokumentach to jej planów również nie ma.  

 

Naczelnik ZD – Adam Trzciński 

poinformował, że większość inwestycji jest realizowana w chwili kiedy pojawiają się środki.  

 

Radny Rady Powiatu – Zygmunt Siarkiewicz 
poinformował, że była ona w WPF-ie i na tej podstawie zrobiono dokumentację.  

 

Naczelnik ZD – Adam Trzciński 

poinformował, że dokumentacja ma ok. 6 lat. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu ogłosiła 10 minut przerwy.  

 

 

Ad. 8 

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu:  Plan organizacyjny zimowego utrzymania 

dróg powiatowych na terenie Powiatu myśliborskiego w sezonie zimowym 2016/2017 – 

załącznik Nr 13 do protokołu. 

 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu – Elżbieta Ligenza 

Zapytała, czy są pytania bądź uwagi? 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Ad. 9 

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu:  Podjęcie uchwał Rady Powiatu w Myśliborzu: 

 

9.1 zmieniającą uchwałę w sprawie określenia zadań i wysokości środków             

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych 

do realizacji w 2016 roku 

 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu – Elżbieta Ligenza 

Zapytała, czy są pytania bądź uwagi? 

 

Kolejno, Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania projektu uchwały.  

 

Za podjęciem uchwały głosowało – 15 radnych, przeciw – 0 radnych, nikt nie wstrzymał się 

od głosu.  

Podczas głosowania nieobecnych 4 radnych: Ryszard Wiśniak, Robert Dudek, Wojciech 

Wojtkiewicz,  

 

Uchwała Nr XXV/145/2016 Rady Powiatu w Myśliborzu z dnia 3 listopada 2016 roku 

zmieniającą uchwałę w sprawie określenia zadań i wysokości środków             

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych  

do realizacji w 2016 roku została podjęta (załącznik Nr 14  do protokołu). 
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9.2 w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Powiatu Myśliborskiego  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na rok 2017”; 

 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu – Elżbieta Ligenza 

zapytała, czy są pytania bądź uwagi? 

 

Radna Rady Powiatu – Alicja Prill 
poinformowała, że na komisji zadała kilka pytań do Zarządu w sprawie programu i nie 

otrzymała wyjaśnień. W rozdziale 6 są wskazane zadania publiczne; jest to katalog wzięty z 

ustawy o działalności pożytku publicznego, jest tam 10 podstawowych zadań. Zapytała, jakie 

z priorytetów Zarząd wybrał jako szczególne we współpracy z organizacjami pozarządowymi, 

jakie wskazuje działania na 2017 rok?  

Kolejno odniosła się do kwestii pomocy prawnej, która jest poza tym programem. Na ten cel  

środki są przeznaczone z budżetu państwa w wys. ok. 60 tyś zł. Powiaty są zobowiązane, 

żeby taką nieodpłatną pomoc prawną zorganizować dla mieszkańców. Zapytała, co z 

pozostałą kwotą w wys. ok. 60 tys. zł., na co ta kwota zostanie przeznaczona ? 

 

Starosta Myśliborski – Danuta Patkowska 

poinformowała, że chcą kontynuować te zadania, na które w tym roku było zapotrzebowanie, 

przede wszystkim kultura fizyczna i promocja zdrowia. 

 

Kolejno, Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania projektu uchwały.  

 

Za podjęciem uchwały głosowało – 15 radnych, przeciw – 0 radnych, 1 radny wstrzymał się 

od głosu.  

Podczas głosowania nieobecnych 3 radnych: Ryszard Wiśniak, Robert Dudek, Wojciech 

Wojtkiewicz. 

 

Uchwała Nr XXV/146/2016 Rady Powiatu w Myśliborzu z dnia 3 listopada 2016 roku  

w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Powiatu Myśliborskiego z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego  

na rok 2017” została podjęta (załącznik Nr 15 do protokołu). 
 

 

9.3 w sprawie określenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie 

Powiatu Myśliborskiego w 2016 roku 

 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu – Elżbieta Ligenza 

Zapytała, czy są pytania bądź uwagi? 

 

Kolejno, Przewodnicząca Rady przystąpił do głosowania projektu uchwały.  

 

Za podjęciem uchwały głosowało – 16 radnych, przeciw – 0 radnych, nikt nie wstrzymał się 

od głosu.  

Podczas głosowania nieobecnych 3 radnych: Ryszard Wiśniak, Robert Dudek, Wojciech 

Wojtkiewicz. 
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Uchwała Nr XXV/147/2016 Rady Powiatu w Myśliborzu z dnia 3 listopada 2016 roku  

w sprawie określenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu 

Myśliborskiego w 2016 roku została podjęta (załącznik Nr 16  do protokołu). 

 

 

9.4 zmieniającą uchwałę w sprawie planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej  

na 2016 rok 

 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu – Elżbieta Ligenza 

zapytała, czy są pytania bądź uwagi? 

 

Radna Rady Powiatu – Urszula Sawicka 
zgłosiła autopoprawkę do projektu uchwały proponując zmianę terminu w paragrafie 1 

niniejszego projektu uchwały tj. terminu zakończenia przeprowadzonej kontroli przez 

Komisję Rewizyjną w zakresie realizacji uchwał Rady Powiatu w Myśliborzu do 31 grudnia 

2016 roku.  

Poinformowała, że zakres kontroli miał być realizowany we wrześniu, ale nie doszło do 

wszczęcia tej kontroli z powodów znanych tylko Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej.  

Złożyła wniosek formalny o zmianę terminu.  

  

Kolejno, Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania wniosku formalnego.  

 

Za wnioskiem głosowało – 16 radnych, przeciw – 0 radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu.  

Podczas głosowania nieobecnych 3 radnych: Ryszard Wiśniak, Robert Dudek, Wojciech 

Wojtkiewicz,  

 

Kolejno, Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania projektu uchwały.  

 

Za podjęciem uchwały głosowało – 16 radnych, przeciw – 0 radnych, nikt nie wstrzymał się 

od głosu.  

Podczas głosowania nieobecnych 3 radnych: Ryszard Wiśniak, Robert Dudek, Wojciech 

Wojtkiewicz,  

 

Uchwała Nr XXV/148/2016 Rady Powiatu w Myśliborzu z dnia 3 listopada 2016 roku 

zmieniającą uchwałę w sprawie planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej  

na 2016 rok została podjęta (załącznik Nr 17  do protokołu). 

 

 

9.5 w sprawie przyjęcia rezygnacji 

 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu – Elżbieta Ligenza 

zapytała, czy są pytania bądź uwagi? 

 

Radna Rady Powiatu – Urszula Sawicka 
Zapytała, co takiego się stało, że trzeba procedować nad przyjęciem rezygnacji skoro od 2 lat 

były opiniowane projekty uchwał o odwołaniu?  

 

Radca Prawny – Tomasz Domina 
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przekazał, że rezygnacja skutkuje z dniem złożenia oświadczenia woli. Ustawa                              

o samorządzie powiatowym nie reguluje tej kwestii. Mówi się tylko, że członków Komisji 

Rewizyjnej powołuje i odwołuje Rada. Sprawa była konsultowana z organem nadzoru                 

w Szczecinie. Nie należy zmuszać radnego do tego, żeby był członkiem jakiejś komisji. Z 

drugiej strony to Rada podejmuje działania w sprawie kształtowania komisji. Uznano, że 

kwestia dobrowolności ma tutaj większe znaczenie. W chwili złożenia oświadczenia o 

rezygnacji następuje utrata członkostwa w komisji. Poinformował, że należy się zastanowić 

czy podejmować uchwałę. Jest to uchwała o charakterze obligatoryjnym. 

 

Radny Rady Powiatu – Zygmunt Siarkiewicz 
zapytał, co się stanie jeżeli Rada nie podejmie tej uchwały?  

 

Radca Prawny – Tomasz Domina 

poinformował, że nie ma to znaczenia, ponieważ ta osoba traci bytność w komisji poprzez 

złożenie rezygnacji. Nie ma znaczenia czy odbędzie się to w głosowaniu tajnym czy też nie. 

Jest orzecznictwo sądowe, które jednoznacznie wskazuje, że istotą sprawy jest dobrowolność 

członkostwa w komisji. 

 

Radna Rady Powiatu – Urszula Sawicka 
zapytała, jak należy odnieść się do sytuacji kiedy była złożona rezygnacja radnego  Andrzeja 

Rudnickiego w miesiącu maju? Czy zgodnie z tym co mówi radca prawny, radny                        

A. Rudnicki od miesiąca maja już nie jest Przewodniczącym Komisji Rewizyjnej?  

 

Radca Prawny – Tomasz Domina 

poinformował, że to była inna sytuacja. 

 

Radna Rady Powiatu – Urszula Sawicka 
zauważyła, że po rezygnacji radnego z funkcji Przewodniczącego Komisji  nie mógł sam 

ponownie się powołać na Przewodniczącego.  

 

Radca Prawny – Tomasz Domina 

poinformował, że nie było skutku cofnięcia tego oświadczenia woli. Nie wywołało to 

skutków prawnych, ponieważ cofnięto oświadczenie. Apelował, żeby kwestia członkostwa w 

komisji, wychodziła z dobrej woli radnego.  

 

Radny Rady Powiatu – Zygmunt Siarkiewicz 
przekazał, że w Gminie Barlinek od 4 kadencji jest jeden radca prawny, a to świadczy o tym, 

że jego opinie prawne budzą zaufanie. Oświadczył, że będzie głosował za podjęciem tych 

uchwał, ponieważ nie wyobraża sobie, żeby zmuszać radnych do czegoś w brew ich woli. 

Zauważył, że Komisja Rewizyjna słabo pracowała, ponieważ nie wiadomo jak pracuje 

Zarząd, co skontrolowano. Mandat radnego powinno wypełniać się aktywnie. Przekazał, że 

liczy na to, że kolejni członkowie Komisji Rewizyjnej będą bardziej oddani pracy w komisji.     

 

Radny Rady Powiatu – Arkadiusz Mazepa 
poinformował, że ma odmienne zdanie, ponieważ to nie jest praca społeczna, dlatego że 

otrzymują z tego tytułu wynagrodzenie i dietę. Fakt złożenia rezygnacji przez pana 

przewodniczącego w tym roku dwukrotnie nie jest pozytywnie oceniane. Nie przekonuje 

opinia radcy, że był okres, w którym radny Rudnicki nie był przewodniczącym, ale 

stwierdził, że jednak wycofuje swoje oświadczenie i znowu stał się przewodniczącym 

komisji. Zauważył, że skoro złożył rezygnację z bycia przewodniczącym to w ogóle nie 



33 

 

powinien być członkiem Komisji Rewizyjnej oraz nie powinien pobrać ani jednej diety z 

tego tytułu, a pieniądze, które wówczas  otrzymał powinien oddać do powiatu. 

Poinformował, że radni otrzymują diety, a przewodniczący komisji dostaje znacznie większe 

wynagrodzenie za pełnienie funkcji przewodniczącego komisji. Zauważył,  że jest wielka 

wątpliwość co do słuszności opinii radcy, ponieważ swego czasu jeden z radnych złożył 

rezygnację z członkostwa w komisji i nie została ona przyjęta przez Radę. Musiał 

przymusowo uczestniczyć w komisji i do dnia dzisiejszego jest członkiem Komisji 

Rewizyjnej. Zauważył, że skład osobowy komisji można zmienić, zmieniając uchwałę w 

sprawie powołania członków komisji. Apelował, żeby nie przyjmować rezygnacji i 

oczekiwać na rozstrzygnięcie nadzorcze, żeby w Radzie Powiatu było jasne, czy radni mogą 

składać oświadczenia woli i na mocy ich nie być w komisjach oraz czy radni pomimo tych 

oświadczeń muszą być w komisjach z przymusu. Zauważył, ze dopóki organ nadzorczy nie 

przedstawi tego dokumentu, radni mogą gdybać na ten temat. Każda osoba może mieć 

własne stanowisko w tej sprawie.  

 

Radca Prawny – Tomasz Domina 

poinformował, że w kwestii, że każdy może mieć własne zdanie, radny Arkadiusz Mazepa 

ma rację. Nie ma przepisu, który reguluje tą kwestie wprost. Zauważył, że organ nadzoru nie 

wydaje opinii prawnej i nie wyraża stanowisk w pewnych sprawach. Dotychczas stał na 

stanowisku, że skoro Rada powołuje to Rada ma prawo odwołać. Po rozmowach stwierdził, 

że nie dostrzegał dobrowolności uczestnictwa radnych w komisjach, stąd zmienił stanowisko 

w tym zakresie. Można je zmieniać w momencie, kiedy jest coś nieuregulowane prawnie. 

Jeżeli uchwała zostanie podjęta dzisiaj, to organ nadzoru raczej jej nie zakwestionuje. 

Uchwały brzmią inaczej, w jednej przyjmuje się rezygnacje, w drugiej odwołuje się z 

pełnionej funkcji. Nie wyklucza sytuacji, że Wojewódzki Sąd Administracyjny uzna inaczej. 

Zauważył, że narzucanie komuś uczestnictwa jest wbrew przepisom dotyczących dobrej 

woli. Kłania się teraz kwestia pobierania diety, które otrzymywał członek komisji. Pod 

znakiem zapytania staje pobieranie diety za pełnienie w funkcji przewodniczącego komisji, z 

której złożyło się rezygnację.  

 

Radna Rady Powiatu – Alicja Prill 

poinformowała, że nikt nie kwestionuje tej dobrowolności. Jeżeli chodzi o nadzór wojewody 

to on nie kwestionował tylko dlatego, że było to zgodne ze statutem i ustawą. Rada 

odwoływała przewodniczącego i wiceprzewodniczącego z tej funkcji z powodu złożenia 

rezygnacji. Taka była treść uchwały i nie kwestionowano jej. Zaproponowała, żeby wrócić 

do tej zasady. Poinformowała, że uchwała powinna brzmieć, że odwołuje się 

przewodniczącego Andrzeja Rudnickiego w związku ze złożoną rezygnacją. Złożyła wniosek 

o zmianę treści uchwały.  

 

Radca Prawny – Tomasz Domina 

poinformował, że jeżeli Rada podejmie uchwałę o odwołaniu z pełnionej funkcji członka 

komisji, to w którym momencie powinna być przyjęta rezygnacja? W momencie złożenia 

rezygnacji czy podjęcia uchwały przez Radę o odwołaniu? Kiedy traci się status członka 

komisji?  

 

Radna Rady Powiatu – Urszula Sawicka 
zapytała, jak było do tej pory? 

 

 

 



34 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu – Elżbieta Ligenza 

zapytała, jak brzmi wniosek formalny? Odwołuje się radnego z członkostwa i pełnionej 

funkcji? 

 

Radca Prawny – Tomasz Domina 
zauważył, że podjęcie uchwały o rezygnacji z członkostwa jest równoznaczne z rezygnacją z 

pełnionej funkcji.  

 

Radny Rady Powiatu – Ferdynand Łukasik 
poinformował, że radny rezygnuje z funkcji przewodniczącego, ale jednocześnie zostaje 

członkiem komisji. Zauważył, że rezygnacja powinna być z funkcji przewodniczącego i 

członka komisji.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu – Elżbieta Ligenza 
poinformowała, że radny Rudnicki złożył rezygnację z członkostwa w komisji, a radny 

Tomasz Jarema  z członkostwa i pełnionej funkcji. 

 

Radca Prawny – Tomasz Domina 
zauważył, że jeżeli ktoś składa rezygnację z członkostwa to oczywiste jest, że nie może 

pełnić funkcji przewodniczącego. Wystarczy podjąć uchwałę o odwołaniu z członkostwa w 

Komisji Rewizyjnej.  

 

Radny Rady Powiatu – Krzysztof Mrzygłód 
Poinformował, że jeżeli Rada kształtuje skład Komisji Rewizyjnej i jest wola o wystąpieniu z 

komisji to Rada powinna zatwierdzić na mocy urzędu czy członek będzie odwołany.  

 

Radca Prawny – Tomasz Domina 
poinformował, że żeby pogodzić to wszystko uchwała powinna brzmieć, że odwołuje się z 

radnego z członka Komisji Rewizyjnej i pełnionej przez niego funkcji i wtedy będzie 

jasność.  

 

Radny Rady Powiatu – Krzysztof Mrzygłód 
zapytał, czy w świetle prawa należy podjąć uchwałę o odwołaniu z członkostwa?  

 

Radny Rady Powiatu – Ferdynand Łukasik 
poinformował, że radny powinien złożyć rezygnację z funkcji przewodniczącego i członka 

Komisji Rewizyjnej.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu – Elżbieta Ligenza 
Odczytała treść zmienionej uchwały. 

 

Kolejno, Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania wniosku formalnego zapisu w 

projekcie uchwały .  

 

Za wnioskiem głosowało – 9 radnych, przeciw – 5 radnych, 2 radnych wstrzymało się od 

głosu.  

 

Kolejno, Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania projektu uchwały.  
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Za podjęciem uchwały głosowało – 7 radnych, przeciw – 1 radnych, 8 radnych wstrzymało 

się od głosu.  

 

Uchwała Nr XXV/149/2016 Rady Powiatu w Myśliborzu z dnia 3 listopada 2016 roku  

w sprawie odwołania z funkcji Przewodniczącego i członka Komisji Rewizyjnej została 

przyjęta. (załącznik Nr 18  do protokołu). 

 

 

9.6 w sprawie przyjęcia rezygnacji 

 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu – Elżbieta Ligenza 

Zapytała, czy są pytania bądź uwagi? 

 

Radna Rady Powiatu – Urszula Sawicka 
złożyła wniosek merytoryczny o zmianę treści uchwały w sprawie odwołania z funkcji 

sekretarza i członka Komisji Rewizyjnej. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu – Elżbieta Ligenza 
odczytała treść zmienionej uchwały. 

 

Kolejno, Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania wniosku formalnego zmiany 

zapisu w projekcie uchwały.  

 

Za wnioskiem głosowało – 8 radnych, przeciw – 7 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu.  

 

Kolejno, Przewodnicząca Rady przystąpił do głosowania projektu uchwały.  

 

Za podjęciem uchwały głosowało – 8 radnych, przeciw – 1 radny, 7 radnych wstrzymało się 

od głosu.  

 

Uchwała Nr XXV/150/2016 Rady Powiatu w Myśliborzu z dnia 3 listopada 2016 roku  

w sprawie odwołania z funkcji Sekretarza i członka Komisji Rewizyjnej została podjęta. 

(załącznik Nr 19 do protokołu). 

 

 

9.7 zmieniającą uchwałę w sprawie powołania stałych komisji rady powiatu, 

ustalenia liczby osób wchodzących w ich skład, przedmiotu ich działania oraz 

składu osobowego 

 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu – Elżbieta Ligenza 

Zapytała, czy są pytania bądź uwagi? 

 

Kolejno, Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania projektu uchwały.  

 

Za podjęciem uchwały głosowało – 11 radnych, przeciw – 5 radnych, nikt nie wstrzymał się 

od głosu.  

 



36 

 

Uchwała Nr XXV/151/2016 Rady Powiatu w Myśliborzu z dnia 3 listopada 2016 roku 

zmieniającą uchwałę w sprawie powołania stałych komisji rady powiatu, ustalenia liczby 

osób wchodzących w ich skład, przedmiotu ich działania oraz składu osobowego została 

podjęta. (załącznik Nr 20  do protokołu). 

 

 

9.8 w sprawie powołania Członka Komisji Finansów, Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego 

 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu – Elżbieta Ligenza 

zapytała, czy są pytania bądź uwagi? 

 

Kolejno, Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania projektu uchwały.  

 

Za podjęciem uchwały głosowało – 16 radnych, przeciw – 0 radnych, nikt nie wstrzymał się 

od głosu.  

 

Uchwała Nr XXV/152/2016 Rady Powiatu w Myśliborzu z dnia 3 listopada 2016 roku  

w sprawie powołania Członka Komisji Finansów, Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

została podjęta.(załącznik Nr 21  do protokołu). 

 

 

9.9 w sprawie powołania Członka Komisji Finansów, Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego 

 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu – Elżbieta Ligenza 

Zapytała, czy są pytania bądź uwagi? 

 

Kolejno, Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania projektu uchwały.  

 

Za podjęciem uchwały głosowało – 16 radnych, przeciw – 0 radnych, nikt nie wstrzymał się 

od głosu.  

 

Uchwała Nr XXV/153/2016 Rady Powiatu w Myśliborzu z dnia 3 listopada 2016 roku  

w sprawie powołania Członka Komisji Finansów, Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

została podjęta (załącznik Nr 22 do protokołu). 

 

 

9.10 w sprawie powołania członka Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, 

Bezpieczeństwa Publicznego i Drogownictwa 

 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu – Elżbieta Ligenza 

Zapytała, czy są pytania bądź uwagi? 

 

Kolejno, Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania projektu uchwały.  
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Za podjęciem uchwały głosowało – 16 radnych, przeciw – 0 radnych, nikt nie wstrzymał się 

od głosu.  

 

Uchwała Nr XXV/154/2016 Rady Powiatu w Myśliborzu z dnia 3 listopada 2016 roku 

 w sprawie powołania Członka Komisji Finansów, Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

została podjęta (załącznik Nr 23 do protokołu). 

 

 

9.11 w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statków 

lub innych obiektów pływających z obszarów wodnych położonych na terenie 

Powiatu  Myśliborskiego w roku 2017 

 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu – Elżbieta Ligenza 

Zapytała, czy są pytania bądź uwagi? 

 

Kolejno, Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania projektu uchwały.  

 

Za podjęciem uchwały głosowało – 16 radnych, przeciw – 0 radnych, nikt nie wstrzymał się 

od głosu.  

 

Uchwała Nr XXV/155/2016 Rady Powiatu w Myśliborzu z dnia 3 listopada 2016 roku 

w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statków lub innych 

obiektów pływających z obszarów wodnych położonych na terenie Powiatu  

Myśliborskiego w roku 2017 została podjęta (załącznik Nr 24 do protokołu). 

 

 

Radna Rady Powiatu – Urszula Sawicka 
Złożyła wniosek formalny w imieniu członków Komisji Rewizyjnej o zmianę porządku obrad 

i wprowadzeniu 2 projektów uchwał : w sprawie powołania Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej oraz w sprawie powołania Sekretarza Komisji Rewizyjnej.  

 

Kolejno, Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania wniosku formalnego w sprawie 

wprowadzenia do porządku sesji projektu uchwały w sprawie powołania Przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej .  

 

Za wnioskiem głosowało – 16 radnych, przeciw – 0 radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu.  

 

Kolejno, Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania wniosku formalnego w sprawie 

wprowadzenia do porządku sesji projektu uchwały w sprawie powołania Sekretarza Komisji 

Rewizyjnej.  

 

Za wnioskiem głosowało – 16 radnych, przeciw – 0 radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu ogłosiła 10 minut przerwy. 

 

 

9.12 w sprawie powołania Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 
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Kolejno, Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały i przystąpiła do głosowania 

projektu uchwały.  

 

Za podjęciem uchwały głosowało – 15 radnych, przeciw – 0 radnych, nikt nie wstrzymał się 

od głosu.  

 

 

Uchwała Nr XXV/156/2016 Rady Powiatu w Myśliborzu z dnia 3 listopada 2016 roku 

w sprawie powołania Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej została podjęta (załącznik 

Nr 24 do protokołu). 

 

 

9.13 w sprawie powołania Sekretarza Komisji Rewizyjnej 

 

 

Kolejno, Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały i przystąpiła do głosowania 

projektu uchwały.  

 

Za podjęciem uchwały głosowało – 15 radnych, przeciw – 0 radnych, nikt nie wstrzymał się 

od głosu.  

 

Uchwała Nr XXV/157/2016 Rady Powiatu w Myśliborzu z dnia 3 listopada 2016 roku 

w sprawie powołania Sekretarza Komisji Rewizyjnej została podjęta (załącznik Nr 25 do 

protokołu). 

 

 

Ad. 10 

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu:  Interpelacje i zapytania radnych 

 

Interpelacji i zapytań nie zgłoszono 
 

Ad. 11 

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu:  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

radnych. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu – Elżbieta Ligenza 

przekazała, że w związku z tym że nie było interpelacji przechodzi do kolejnego punktu 

porządku sesji.  

  

Ad. 12 

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu:  Informacja na temat złożonych oświadczeń 

majątkowych. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu – Elżbieta Ligenza 

poinformowała, że informacja dot. złożonych oświadczeń majątkowych została przekazana 

radnym wraz z dokumentami na sesję. W wyniku weryfikacji oświadczeń majątkowych 

pracowników i kierowników jednostek organizacyjnych nie stwierdzono przesłanek, o 

których mowa w art. 25c ust. 9 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie 

powiatowym. Zadała pytanie, czy jest potrzeba odczytania tej informacji? Poinformowała, że 

wpłynęła informacja dot. złożonych oświadczeń majątkowych przez pracowników Starostwa 
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Powiatowego oraz kierowników powiatowych jednostek organizacyjnych. Zadała pytanie, 

czy jest potrzeba odczytania tej informacji? Poinformowała, że w wyniku weryfikacji 

oświadczeń majątkowych pracowników i kierowników jednostek organizacyjnych w 3 

przypadkach stwierdzono przesłanki, o których mowa w art. 25c ust. 9 ustawy z dnia 5 

czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym.   

Informacje stanowią załącznik Nr 25 do protokołu. 

 

 

Ad. 13 

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu:  Sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu 

załącznik Nr 26 do protokołu. 

 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu – Elżbieta Ligenza 

zapytała, czy są pytania do przedłożonego sprawozdania z pracy Zarządu Powiatu? 

 

Radny Rady Powiatu – Zygmunt Siarkiewicz 

w związku z informacją dot. dyrektora Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych nr 1 w Barlinku, 

poprosił o wyjaśnienie czego dot. kwota roszczenia w wys. 10.500 zł w ZSP Nr 1 w Barlinku.  

 

Starosta Myśliborski – Danuta Patkowska 

poinformowała, że sprawa dotyczy sporu z 2010 roku w ZSP Nr  1 w Barlinku. Osoba, która 

dzierżawiła pomieszczenia w ZSP nr 1 w Barlinku nie rozliczała nakładów poniesionych na 

adaptację i remont tych pomieszczeń.  

 

Radny Rady Powiatu – Zygmunt Siarkiewicz 

zapytał, czy osoba ta żądała od szkoły pieniędzy? 

 

Starosta Myśliborski – Danuta Patkowska 

Przekazała, że tak.  

 

Więcej pytań nie zgłoszono.  

 

 

Ad. 14 

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu: Sprawozdanie z działań podejmowanych 

przez Przewodniczącego Rady w okresie międzysesyjnym załącznik Nr 27 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu – Elżbieta Ligenza 

przekazała, że informacja dot. sprawozdania z działań podejmowanych przez 

Przewodniczącego Rady w okresie międzysesyjnym została przekazana radnym wraz z 

dokumentami na sesję. Zapytała, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego sprawozdania? 

 

Nikt pytań nie zgłosił. 

Ad. 15 

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu:  Oświadczenia radnych. 

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu.  
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Ad. 16 

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu:  Zamknięcie obrad 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad o godz. 19:00 Przewodnicząca Rady Powiatu zamknęła 

XXV sesję Rady Powiatu w Myśliborzu.  

 

 

Płyta z nagraniem XXV sesji stanowi załącznik Nr 28 do protokołu. 

 

 
Protokołowała: 

Janina Sidor 

 

Przewodniczący Rady  

   Elżbieta Ligenza 


